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Za vedení společnosti DĚKUJI všem za výsledky, kterých jsme dosáhli 

ve stávajícím končícím obchodním roce. Věřím, že si všichni užijeme 

příjemné léto, odpočinek a načerpáme nové síly a energii pro následující 

období. Jsem přesvědčen o tom, že vaši podporu, sílu a přístup  

budeme dále potřebovat.  

 

Do nového obchodního roku přeji nám všem, aby toto turbulentní období  

ustoupilo a aby se svět vrátil do „normálu“. 

 

S pozdravem                                                                                           

Radek Bartušek  | 3VE 

ÚVODNÍK
Vážené kolegyně, vážení kolegové,  
 
na úvod dalšího vydání našich Novinek mi dovolte pár slov. Myslím,  

že si všichni uvědomujeme, v jaké ne úplně jednoduché době se nyní 

nacházíme. Tento obchodní rok nebyl z hlediska vytížení jednoduchý 

ani pro všechny výrobní oblasti stejný. V některých oblastech  

se potýkáme s nárůstem výroby, v jiných zase s poklesem nejen  

výroby, ale i potřebné kapacity.  

 

 

 

 

 

 

To vše za situace, kdy to z naší strany nejsme schopni nějak ovlivnit. 

Naši zákazníci reagují, rozhodují se a kopírují pouze vývoj dnešní  

světové ekonomiky, kde oblast našeho působení čelí částečnému  

hospodářskému poklesu či stagnaci. Právě tato rizika a nejistota  

dopadla v tomto obchodním roce i na náš výrobní závod ve Vimperku.   

 

Ocenit bych chtěl to, jak dokážeme flexibilně a efektivně reagovat  

na tyto změny a také přístup každého z vás, přestože to pro vás  

znamená aktivní využívání konta pracovní doby a v mnoha případech  

i částečné snížení mzdy. Těmito kroky a aktivním přístupem jsme  

dokázali ve větší míře tyto vstupní negativní vlivy z ekonomického  

pohledu společnosti snížit. 

 

Věřte, že jako vedení závodu se snažíme dělat vše pro to, abychom  

minimalizovali dopady dnešní doby na vás jako zaměstnance,  

abychom nemuseli přikročit k zásadnější redukci počtu zaměstnanců 

a abychom zajistili další rozvoj a růst našeho závodu v budoucnu.  

V tomto ohledu pracujeme na několika zásadních aktivitách a projektech, 

které toto zajistí. Proto přeji úspěšnou realizaci a ukončení těchto  

projektů a výzev v obchodním roce 2024/2025. 
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ROHDE & SCHWARZ  NOVINKY 2/2023ROHDE & SCHWARZ  NOVINKY 1/2024

TRADIČNÍ KONFERENCE IDC (INTERNATIONAL  
DEVELOPERS CONFERENCE) JE ORGANIZOVÁNA  
SPOLEČNOSTÍ ROHDE & SCHWARZ V SÍDLE  
SPOLEČNOSTI V MNICHOVĚ.  PROGRAM JE  
ROZLOŽEN DO NĚKOLIKA DNŮ A JSOU ZDE  
PREZENTOVÁNY NEJNOVĚJŠÍ TRENDY V OBLASTECH 
VÝVOJE SOFTWARE A HARDWARE. DÁLE ZDE  
NAJDEME NOVINKY Z OBLASTI APLIKACÍ NAŠICH 
ZÁKAZNÍKŮ, NECHYBÍ PREZENTACE TĚCH  
NEJNOVĚJŠÍCH TECHNOLOGIÍ A SETKAJÍ SE ZDE  
ZÁSTUPCI Z RŮZNÝCH LOKACÍ NAŠÍ SPOLEČNOSTI 
S PRACOVNÍKY VÝVOJE.

S T A L O  S E

6 7

OHLÉDNUTÍ ZA IDC 2024  
—INNOVATION AWARD CEREMONY 2024  
A KOLEGA PETR ŠÁMAL 
 

Součástí konference IDC je také udílení cen za inovace  
v několika kategoriích. Cena za inovaci se ve společ-
nosti Rohde & Schwarz uděluje každoročně od roku 
2008 a je oceněním jedinečné práce a nasazení našich 
zaměstnanců. Nominovaní jsou vybíráni vedením  
společnosti z velkého množství návrhů. Další krok je 
poté již na našich zaměstnancích, aby rozhodli  
v online hlasování o vítězích. V letošním roce bylo  
nominováno 10 týmů. S potěšením gratulujeme  
našemu vimperskému kolegovi Petru Šámalovi, 
který byl součástí týmu SFI100A. Společně  
s kolegy Marcusem Büchem, Steffenem Dickscheitem, 
Rawdonem Taylorem, Reném Rasterem a Patrickem 
Agyapongem získali cenu za produktovou inovaci. 
 
SFI100A je první vektorový signálový generátor  
s šířkou pásma RF modulace až 10 gigahertzů.  
Generuje širokopásmové signály potřebné k testování  
komponent pro technologii 6G. Tento vektorový  
signálový generátor poskytuje extrémně vysoký výkon 
v kompaktním formátu pro širokou škálu aplikací. 
 
Redakce  
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16.4. FILL YOUR FUTURE! 

18.5. MAJÁLES VIMPERK 2024 

18.5. DRAČÍ LODĚ 

STALO SE ROHDE & SCHWARZ  NOVINKY 2/2024

I v letošním roce se náš závod ujal generálního partnerství květnové akce Majáles Vimperk. Jsme rádi,  
že společnost Rohde & Schwarz  kulturní dění ve Vimperku podporuje. Děkujeme organizátorům Mission  
Vimperk, z.s. za perfektní organizaci a budeme se těšit na další ročník.  
 
Redakce  

Fill your future! Tak zní heslo firmy Fill v rakouském Gurtenu, kde si stejně jako my v R&S uvědomují,  
že budoucnost je v technice.  
 
S osmáky ze ZŠ Smetanova jsme se do Rakouska v úterý 16. 4. vypravili pro inspiraci, motivaci  
i za zábavou. Pro žáky byl připraven program, během kterého si prohlédli nejen výrobní prostory firmy, ale 
hlavně se podívali do Future Lab, laboratoře zaměřené na technické vzdělávání.  
 
Mohli jsme si tu vyzkoušet virtuální realitu, létání s drony, programování robotů, práci s 3D tiská-
rnami a natáčení videí s technologií green screen. Při prohlídce firmy jsme na některých místech měli 
pocit, že jsme na vesmírné lodi v daleké budoucnosti. Věřím, že jsme ve Fillu nebyli s dětmi naposled. 
 
Redakce 
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Necky pod proudem opět poměřily své síly v závodě dračích lodí. V kategorii firem se posádka umístila  
na krásném 2. místě. 
 
Redakce 
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Přečtěte si, jak se jim výlet líbil. 
 
Tonda:  
„V Ostravě se mi nejvíc líbil uhelný 
důl Landek, kde jsem se dozvěděl 
například, jak probíhá záchranná 
akce v dolech. Potom se mi také 
líbil Svět techniky, kde mají spoustu 
atrakcí a jednou za čas tam probíhá 
nějaká událost. My jsme byli na 3D 
kině o zvířatech, potom jsme si 
mohli vyzkoušet brýle na virtuální 
realitu, a nakonec tam měli experi-
ment s různými barvami ohně. Celý 
výlet byl moc dobrý a klidně bych 
tam jel znovu.“ 
 
Marek: 
„Ostrava mě velmi mile potěšila. 
První den jsme navštívili Landek, 
kde mě překvapila řetízková šatna. 
Zároveň bylo fajn se podívat přímo 
do dolu. Večer jsme zakončili  
u stadionu, kde se odehrávalo MS  
v hokeji a fandili jsme našemu 
týmu. Na druhý den jsme navštívili 

Velký svět techniky. Bomba! 
Upřímně jsem nečekal, že areál 
bude tak velký.  V Dolních Vítkovicích 
jsem se dozvěděl spoustu nových 
věcí ohledně zpracování železné 
rudy. Poslední den jsme zakončili 
výšlapem na haldu Ema, kde jsme 
viděli stále vycházející kouř.  
V Ostravě jsem byl takto poprvé  
a rozhodně můžu výlet doporučit!“ 
 
Adam: 
„V Ostravě to bylo úžasný! Velice 
mě zaujal vzhled samotného města. 
Kontrast pěkného centra a vzhled 
Vítkovických železáren. Ač nevypa-
dají železárny půvabně, návštěva 
určitě stojí za to. Stejně tak zajímavá 
byla i prohlídka v hornickém muzeu 
Landek, kde nám průvodce přiblížil 
život i práci horníků. Konečný 
dojem je velice kladný. Ostrava 
předčila má očekávání. Mám  
na celý výlet krásné vzpomínky.“ 
 
Monika Kotherová | 3VP   

23. 5. - 25. 5.   VÍTĚZOVÉ SOUTĚŽE RSG SI VYBRALI SVOU CENU A NA KONCI KVĚTNA 
OBJEVOVALI KRÁSY INDUSTRIÁLNÍ OSTRAVY.

STALO SE ROHDE & SCHWARZ  NOVINKY 2/2024



ZAMĚSTNANCŮM ZÁVODU  
ROHDE & SCHWARZ VE VIMPERKU  
OPĚT PO ROCE VZROSTOU MZDY 

ROHDE & SCHWARZ  NOVINKY 2/2023

VÍCE NEŽ 900 ZAMĚSTNANCŮM JIHOČESKÉHO ZÁVODU ROHDE & SCHWARZ VE VIMPERKU  
SE OD 1. ČERVENCE 2024 ZVÝŠÍ MZDY. TARIFNÍ A MIMOTARFINÍ MZDY ZAMĚSTNANCŮ  
VZROSTOU O 5,65 %. TOTO JE VÝSLEDEK DOHODY ZÁSTUPCŮ ZO OS KOVO S VEDENÍM  
ROHDE & SCHWARZ. PRAVIDELNÉ NAVÝŠOVÁNÍ MEZD JE  ZAKOTVENO V PLATNÉ KOLEKTIVNÍ 
SMLOUVĚ 2022—2025. 

Kromě úpravy platů, která znamená pro firmu Rohde & Schwarz navýšení mzdových 
nákladů o desítky miliónů korun, realizuje závod také vysoké investice do tech-
nologického vybavení a ostatních procesů. Do nákupu strojů a další modernizace 
firma v dalším obchodním roce, který začíná 1. 7. 2024, plánuje investovat více  
než 300 miliónů korun. Součástí investic jsou nejen projekty směřující k CO2 neutralitě, 
ale také projekty týkající se přímo zaměstnanců v podobě investice do nového parkoviště. 
 
Nárůst mezd je nutným krokem. Jsme si vědomi, že toto navýšení nekompenzuje zcela 
míru inflace z předcházejících měsíců, přesto je signálem, že investice do lidského kapi-
tálu patří k prioritám naší strategie. Společnými silami se nám daří udržet pozici silného 
a důvěryhodného zaměstnavatele. Práce našich zaměstnanců si velice vážíme. Kromě 
adekvátního platového ohodnocení nezapomínáme ani na celou řadu benefitů, bez kte-
rých se dnes zaměstnání v moderní společnosti neobjede. Jsme velmi rádi, že i přes 
vládní daňovou novelu jsme nemuseli přistoupit k omezení námi nabízených benefitů  
a naopak nabídku rozšířit například v podobě vyšší kapacity naší firemní dětské skupiny. 
 
Letošní obchodní rok nebyl pro náš závod jednoduchý. Potýkali jsme se s výkyvy  
v kapacitních požadavcích. I přes rekordní vstup zakázek v celém koncernu nebylo vytí-
žení ve Vimperku konstantní. Díky konstruktivnímu přístupu zástupců OS KOVO  
a nastavení konta pracovní doby se nám ale podařilo v letošním roce udržet 
počet zaměstnanců a tím zajistit potřebnou kapacitu na další období.   
 
Milan Černý | 3VP 

T É M A

OD 1. ČERVENCE  
 SE ZVÝŠÍ MZDY   O 5,65 %.  

V RÁMCI KOLEKTIVNÍ SMLOUVY (2022—2025)  DOŠLO ZA POSLEDNÍ DVA 
ROKY K NAVÝŠENÍ NOMINÁLNÍCH MEZD O VÍCE NEŽ 21 %.

12 13
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DIGITALIZACE PERSONÁLNÍCH  
PROCESŮ VSTUPUJE DO DALŠÍ FÁZE 

MyHR a E-Vault  

Po úspěšné digitalizaci osobních 

složek všech zaměstnanců v sy-

stému PeopleDoc během uplynu-

lého kalendářního roku přicházíme 

nyní s dalšími funkcionalitami  

tohoto softwarového řešení.  

Doposud měli s tímto softwarem 

zkušenost zejména vedoucí  

pracovníci. Nově zpřístupňujeme 

všem zaměstnancům modul MyHR 

a E-Vault . 

 

PeopleDoc je produkt skupiny 

UKG (Ultimate Kronos Group), 

který poskytuje cloudové řešení 

pro správu a optimalizaci HR pro-

cesů. Cílem řešení je poskytnout 

nástroje pro efektivní správu HR 

úkolů, zlepšit přístup k dokumen-

tům, zvýšit produktivitu v oblasti 

HR a zároveň zlepšit uživatelskou 

přívětivost vůči všem zaměstnancům 

společnosti Rohde & Schwarz.  

Do struktury PeopleDoc modulů 

můžeme nahlédnout prostřed- 

nictvím tohoto zobrazení: 

Modul MyHR je vstupním bodem 

ONE HR entry
point

Digitalizace HR procesů

PEOPLE DOC MODULY
HR PROZESSE & ONE ENTRY POINT

Doc-Gen
= Generátor dokumentů
 Dokumenty jsou 

automaticky 
generované a ukládané 
v e-složce

 Využití např. 
pro smlouvy, dopisy. 

E-Signature
= Digitální podpis 
v systému 
 Využití např. v rámci 

workflow nebo 
pro podpis 
dokumentů 

E-Vault
= Osobní „trezor“ 
zaměstnance
 Využití např. 

pro doručení 
dokumentů (výplatní 
pásky, docházka), 
dopisů.

MYHR
= Vstupní bod 
pro všechny procesy 
/ HR služby v PeopleDoc.
 Články vedou 

na všechny HR 
informace a HR 
nástroje / stránky 
Workzone atd.

 Tvorba a publikování 
článků

 povinný základ 
pro case 
management

Case Management
= Systém pro správu 
požadavků zaměstnance
 Zaměstnanec = 

výchozí bod pokud má 
požadavek ㄧ např. 
mateřská/rodičovská 
dovolená, zkrácení 
úvazku, vedlejší 
výdělečná činnost

Process Automation
= automatizace procesů
HR = výchozí bod, 
procesy, požadavky, úkoly 
jsou přiřazeny 
zaměstnancům
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Digitální personální složka zaměstnance, povinná pro všechny další moduly

celého systému a naleznete  

zde informace a odkazy na jedno-

tlivé HR procesy včetně přístupů  

do navazujících systémů  

jako SuccessFactors (SW řešení  

pro správu vzdělávání) nebo  

Avature (SW řešení pro správu  

náboru zaměstnanců). Do MyHR 

se nyní dostanete například  

přes Workzone prostřednictvím 

rychlých odkazů. Odkazy jednotli-

vých HR procesů jsou dále  

strukturovány dle relevance pro za-

městnance a vedoucí zaměstnance.  

  

Dalším modulem, který byl během 

měsíce dubna zpřístupněn všem 

zaměstnancům je E-Vault. Předsta-

vuje elektronickou schránku inte-

grovanou do systému pro správu 

dokumentů zaměstnanců. Tento 

modul usnadňuje bezpečné odesí-

lání dokumentů zaměstnancům. 

Jeho hlavním přínosem je snížení 

nákladů, času a papíru díky  

digitálnímu způsobu doručování, 

například měsíčních výplatních 

pásek. V následujících dnech obdrží 

zaměstnanci přístupová hesla  

do tohoto modulu prostřednictvím 

své zaměstnanecké e-mailové 

schránky. Prvními dokumenty, 

které budou v budoucnu distribu-

ovány výhradně v digitální podobě, 

jsou výplatní pásky a nově také 

přehled měsíční docházky. V pře-

chodném období od dubna 2024 

do konce obchodního roku, tedy 

do 30. 6. 2024, poběží oba systémy 

paralelně. Bezpečný přístup  

do elektronické schránky zaměst-

nance bude možný prostřednictvím 

jakéhokoliv zařízení s přístupem  

k internetu (firemní PC, domácí 

PC, mobilní telefon apod.).  

Abychom umožnili přístup všem 

zaměstnancům našeho závodu,  

byl nad recepcí zprovozněn MyHR 

kiosek, který zajistí přístup i zaměst-

nancům bez možnosti použití  

firemního PC. 

 

V následujících týdnech budete 

mít možnost prostřednictvím orga-

nizovaných školení nahlédnout  

do obou modulů a osvojit si přístup 

do systému PeopleDoc. V případě 

jakýchkoliv dotazů kontaktujte per-

sonalisty zodpovědné za Vaši oblast. 

 

Protože celý systém je stále ve fázi 

tvorby, předem děkujeme za vaše 

podněty či náměty, které se týkají 

obou nově zavedených modulů. 

Elektronická schránka zaměstnance 

je do této chvíle pilotním projek-

tem v rámci celého koncernu 

Rohde & Schwarz.  

 

Těmito kroky digitalizace personál-

ních procesů nekončí. V tuto chvíli 

nás nejvíce trápí digitalizace docházky 

včetně vykazování práce na home 

office. Bohužel naše plánované 

kroky musely ustoupit změně sou-

časného systému pro zpracování 

mezd z SAP HCM na SAP HCM 

S/4HANA. Přesto věříme, že  

do konce kalendářního roku budeme 

moci i v této oblasti nabídnout řešení 

úměrné roku 2024 a konečně poslat 

papírové hlášenky nepřítomnosti, 

excelové tabulky nebo e-mailová 

hlášení do propadliště dějin.  

  

Milan Černý, Hana Rodová  

| 3VP 

PEOPLE DOC MODULY 
HR PROCESY & ONE ENTRY POINT 



ohodnocení, abychom byli konkurenceschopným  

a zajímavým partnerem pro stávající i budoucí zaměstnance.  

 

Zároveň se jim snažíme nabídnout co nejširší portfolio 

aktivit, které mohou využívat nejen sami, ale i společně 

se svými rodinami. Ať jde o firemní školku, elektro 

kroužek Mladý koumák nebo celou řadu firemních  

sportovních a kulturních akcí.  

 

Jakub Hubáček: Snažíme se nabídnout dobrou 

mzdu, zajímavou práci a příjemné pracovní prostředí. 

Stále pracujeme na tom, abychom si udrželi přední 

místo mezi nejlepšími zaměstnavateli regionu. Jedním  

z efektivních nástrojů je i atraktivní benefitní systém. 

 

Velmi důležité jsou samozřejmě také dobré vztahy  

na pracovišti s kolegy a nadřízenými, work-life balance  

a podpora zaměstnanců ve složitých životních situacích. 

 

Za redakci moc děkujeme za rozhovor  

a připojujeme se s přáním dalších 90 úspěšných 

rohdinných let.  

 

Redakce
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TRVALOU  
KONSTANTOU  
JE ZMĚNA

„Pokud stát, firmy a zaměstnanci  

nepřistoupí k aktivní adaptaci  

na změny na trhu práce, hrozí české 

ekonomice ztráta konkurenceschop-

nosti, nárůst nezaměstnanosti  

a zpomalení růstu HDP,“ stojí ve zprávě 

BCG s názvem Budoucnost českého 

pracovního trhu.

AUTOMATIZACE

DIGITALIZACE

330 000 
pracovních  
pozic

NA ZÁKLADĚ VÝSLEDKŮ LOŇSKÉ STUDIE BOSTON CONSULTING GROUP MÁ DO ROKU 2030 ZANIKNOUT 
330 000 PRACOVNÍCH POZIC. REDUKCE PRACOVNÍCH POZIC SE DOTKNE PŘEDEVŠÍM POMOCNÝCH  
PRACOVNÍKŮ VE VÝROBĚ, ZPROSTŘEDKOVATELŮ SLUŽEB ČI PROVOZOVATELŮ PRODEJEN A PRODAVAČŮ. 
U KAŽDÉ Z TĚCHTO PROFESÍ SE DO ROKU 2030 PŘEDPOKLÁDÁ PŘEBYTEK VÍC NEŽ 20 TISÍC ZAMĚSTNANCŮ, 
KTERÉ BUDE V MNOHA PŘÍPADECH ČEKAT NÁROČNÉ PŘEŠKOLENÍ A REKVALIFIKACE. NAOPAK BUDOU 
CHYBĚT PŘEDEVŠÍM ŘEMESLNÍCI A ELEKTRIKÁŘI. DŮVODEM ZÁNIKU PRACOVNÍCH MÍST JE ZEJMÉNA 
VLIV GLOBÁLNÍCH TRENDŮ, JAKO JE AUTOMATIZACE A DIGITALIZACE. 
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řeší podobná témata. Součinnost a interní sdílené 

know-how v rámci koncernu nám pomáhají nacházet 

rychlejší a efektivnější řešení. Na trhu je stále hlad  

po elektrotechnických pozicích, vývojářích, projekto-

vých vedoucích a dalších odbornících. Přestože jsme 

globální společností, němčina je na některých pozicích 

stále nepostradatelná.  

 

Co děláme proto, abychom kolegy na těchto  

klíčových pozicích udrželi a abychom získali nové? 

 

Kateřina Koubová: Jak jsem zmínila v předchozí  

odpovědi, jedná se o souhrn opatření, která zahrnují 

šest hlavních oblastí: pracovní prostředí a organizace 

firmy, rozvoj a další vzdělávání zaměstnanců, podpora 

zdravého životního stylu a sportu, Employer Branding, 

firemní kultura a komunikace a zaměstnanecké benefity.  

 

Pracujeme s daty a analýzami z externích i interních 

zdrojů. Bereme v potaz současné a budoucí HR trendy 

včetně úhlu pohledu jednotlivých generací. Na základě 

rozhovorů s našimi zaměstnanci získáváme důležitou 

zpětnou vazbu k jednotlivým opatřením, kterými  

se snažíme přispět ke stabilitě a spokojenosti našich  

zaměstnanců.   

 

Jak důležité je v rámci těchto opatření mzdové 

ohodnocení? 

 

Kateřina Koubová: Na základě HR studií a analýz  

patří atraktivní a spravedlivé ohodnocení k důležitým  

personálním nástrojům. Proto pečlivě sledujeme údaje 

o výši mzdy na klíčových pozicích. Dlouhodobou  

strategií naší firmy je systematický nárůst finančního 

Jak se připravujeme na tyto změny  

v Rohde & Schwarz ve Vimperku? 

Kateřina Koubová: Na očekávané změny se připra- 

vujeme dlouhodobě v rámci Strategie závodu 2030. 

Pracujeme na několika klíčových projektech, jejichž 

cílem je, mimo jiné, prohloubit vztah mezi zaměstnan-

cem a zaměstnavatelem. Prostřednictvím systémových 

opatření chceme neustále zvyšovat atraktivitu naší  

společnosti jako preferovaného zaměstnavatele  

regionu. 

 

S ohledem na komplexní elektrotechnickou  

výrobu ve Vimperku budeme jistě potřebovat  

také špičkové odborníky v klíčových oblastech? 

 

Jakub Hubáček: Ano. Na trhu práce soutěžíme  

s dalšími výrobními firmami o odborné pozice, kterých 

je v celé ČR nedostatek. Stejná situace je i v rámci  

Evropy. Kolegové ze závodů v Teisnachu a Memmingenu 
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O PROGRAMU  
Jak tréninky připravujeme? 
Ta nejlepší řešení vznikají společně! Obsah každého 
tréninku přizpůsobujeme konkrétnímu týmu.  
Věříme, že jen tak může být trénink pro účastníky 
zajímavý a přínosný. 
 
Jak to vypadá na tréninku?  
Pracujeme interaktivně. Zapomeňte na školský typ 
výuky. Místo toho používáme různé modelové  
situace, které díky aha efektu vtáhnou účastníky  
do hry. Zážitky pak analyzujeme a společně disku-
tujeme, jak je vyvolat také v praxi nebo se jim vyhnout.  
 
Co dokážete? 
Přinesete do týmu více porozumění a radosti.  
Budete plánovat efektivně. Naleznete cestu,  
jak otevřít nepříjemná témata a získáte nástroje  
pro měření zpětné vazby na váš styl vedení.  
Posunete se jako lídr a využijete svůj potenciál. 
Naučíte se řídit svůj tým efektivně a najít  
řešení v konfliktních situacích. 
 
Nebojte se zapojit do našich nových programů. 
Jako vždy, snažíme se přinášet obsah, který  
je relevantní a přínosný pro vás. Těšíme se  
na vaši účast a na společnou cestu k lepšímu  
leadershipu. 
 
Alžběta Eignerová  | 3VPA 
 
 

Zavedení tohoto programu nebylo jednoduché. 
Cílem bylo vytvořit kurz, který by odpovídal  
standardům našich stávajících programů,  
ale zároveň byl přístupný a relevantní pro střední 
management. Ve spolupráci s R&S Mnichov  
a společností Dolphinblue jsme se po roční přípravě 
dohodli na finální podobě programu, která kombi-
nuje odborné znalosti a praktické dovednosti  
potřebné pro současné i budoucí lídry. 
 
Z počátečních obav se stala jistota díky vedení 
Jiřího Váchy, profesionálního krizového manažera 
a odborníka na tuzemský i mezinárodní leadership 
a managment, který účastníky programem provedl. 

I když byl program velmi náročný, účastníci našli 
způsob, jak překonat každodenní rutinu a rozšířit 
své vědomosti a dovednosti v oblasti vedení týmů. 
 
Podle globálního průzkumu Deloitte 2023 se svět 
neustále mění a s ním i požadavky na leadership. 
V dnešní době je zásadní přistupovat k vedení  
s důrazem na člověka, podporovat jeho rozvoj, 
znalosti a duševní zdraví. Vytváření prostředí  
založeného na spolupráci a vzájemné podpoře  
je klíčové pro řešení složitých výzev a prospívá 
nejen jednotlivcům, ale celé organizaci. 
 

 
Slovo od Jiřího Váchy 
„Dnešní doba klade na lídry a manažery ve firmách 
vysoké požadavky a očekávání ve smyslu odborné 
způsobilosti vykonávat svou profesi a zároveň  
v dovednostech, které mají co dočinění s jejich  
sociální a emoční inteligencí. Právě emoční  
inteligence je předurčuje k tomu, aby uměli 
zvládat náročnou práci s podřízenými, kolegy  
z jiných středisek, ale také s nadřízenými z pohledu 
plnění stanovených cílů. To vše zaštítěno vytvá-
řením pozitivní pracovní atmosféry s dotací vlastní  
energie, sebe-motivace a chuti tuto náročnou 
profesi vykonávat.  
 

ČESKÝ LEADERSHIP 2023/2024 
ZDOKONALTE SE JAKO LEADER…

V DNEŠNÍ DYNAMICKÉ DOBĚ JE KLÍČOVÝM FAKTOREM ÚSPĚCHU EFEKTIVNÍ LEADERSHIP. V ODPOVĚDI  
NA TUTO POTŘEBU JSME V LETOŠNÍM OBCHODNÍM ROCE UVEDLI PRVNÍ ROČNÍK NAŠEHO ČESKÉHO  
LEADERSHIP PROGRAMU, SPECIÁLNĚ NAVRŽENÉHO PRO VEDOUCÍ PRACOVNÍKY NAŠÍ SPOLEČNOSTI. 
TENTO PROGRAM, INSPIROVANÝ OSVĚDČENÝMI METODAMI Z NAŠICH NĚMECKÝCH A MEZINÁRODNÍCH 
VERZÍ, JE PŘIZPŮSOBEN SPECIFIKŮM A POTŘEBÁM STŘEDNÍHO MANAGEMENTU.

Moto 
„Zjistil jsem, že vynikajícím lídrem je člověk, který dokáže přimět jiné lidi k tomu,  
aby dělali něco, do čeho se jim nechtělo, a aby to dělali rádi.“              
                                                                                                   Harry S. Truman

Součástí leadershipu  
je vedení sama sebe.10 BODŮ Pro leadership je důležitá 

vnitřní motivace.2.1.
Pro leadership je důležité 
snažit se o dokonalost   
a zároveň akceptovat vlastní  
nedostatky. 

3.
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R&S a Dolphinblue je jedním z nejlepších, se kte-
rými jsem měl možnost se ve své kariéře potkat.  
Primárně současným i budoucím lídrům otevírá 
oči, jak definovat a využít své silné stránky  
ve vedení lidí a sekundárně dodává praktické rady  
pro každodenní motivační management a firemní 
komunikaci.  
 
Za sebe musím říct, že kladu velký důraz na prak-
tické vedení celého programu. Je pro mě důležitá 
pozitivní a konstruktivní pracovní atmosféra  
a dávám prostor všem účastníkům, aby sdíleli  
své postřehy a myšlenky. 

CO NÁM ŘEKLI ÚČASTNÍCI ČESKÉHO LEADERSHIP PROGRAMU……… 
 

Hlavním cílem jakéhokoli leadership programu  
je zorientovat se ve své osobnosti a zjistit, nakolik 
je tato osobnost připravena zvládat složitosti  
vedení lidí s fokusem na jejich motivaci, produkti-
vitu, zvládání změn, řešení složitých mezilidských  
situací a především plnění náročných úkolů.  
Leadership program připravený společnostmi  

●  Rozhodně mohu LEP v tomto formátu všem vedoucím doporučit. Obsahuje spoustu věcí/témat,  
    které vedoucí denně používají a neumí to jen pojmenovat nebo neznají správný způsob,  
    jak je praktiky použít. 
 
●  Ve vedení jsme byli na hranici vyhoření. Díky programu jsme věci odblokovali a otevřeli se navzájem.  
    To má nevyčíslitelnou hodnotu.  
 
●  Toto školení je odborně vedené a časově náročné, ale díky lektorovi, struktuře a organizaci je velkým  
    přínosem z pohledu účastníka i firmy. 
 
●  Lektor navodil skvělou atmosféru, díky které můžeme otevřeně reagovat na pracovní situace a přes  
    prvotní velkou trému a strach mluvit o problémech otevřeně. Odstranit negativní emoce a cítit se  
    na školení mezi sebou velmi dobře. 
 
●  Díky programu jsem se naučil najít si čas sám na sebe, najít si „ventil“, který čistí mysl, protože  
    duševní zdraví přispěje i zdraví týmu a firmě. 

Program samotný z vás neudělá excelentní lídry, 
ale pomůže vám se jimi stát, pokud budete 
opravdu chtít a budete vědět, že je to práce,  
která vás naplňuje a přináší lepší pracovní život 
pro vaše podřízené a kolegy. A jak říkají výzkumy  
napříč zeměmi a firmami – pokud lidé odcházejí 
dobrovolně z firem, je to z 90 % z důvodu  
chybného vedení, resp. z důvodu osobnosti  
nadřízeného.“ 
 
Jiří Vácha 
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Leadership vyžaduje 
změny.4.

Leadership vyžaduje  
sebedůvěru.5.

Leadership vyžaduje růst.6.

Leadership  
vyžaduje  
energii.

7.

Pro leadership  
je důležité vytváření  
pozitivních zkušeností.

8.

Pro leadership je důležité 
vytváření výsledků  
– ale čestně.

9.

Leadership znamená 
redukovat obavy,  
posilovat naději. 

10.
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Kariérní dny na vysokých 
školách 
V březnu a dubnu nás opět  
čekaly Kariérní dny na vysokých 
školách. Tým složený ze zá-
stupců personálního oddělení, 
technického supportu a oddě-
lení osazování a testování desek 
plošných spojů se tento rok 
vydal na tři vysoké školy  
– Západočeskou univerzitu  
v Plzni, České vysoké učení 
technické v Praze a Vysoké učení 
technické v Brně. 
 
Kromě prezentace našich  
technologií a produktů jsme 
studentům nabízeli možnosti 
spolupráce během jejich  
studia včetně kariérních  
příležitostí po dokončení 
studií. Naším cílem bylo  
inspirovat studenty a ukázat 
jim praktické využití jejich 
znalostí v reálném světě. Velký 
zájem nám udělal opravdu  
radost. Těšíme se na další  
spolupráci. 
 
Expo technologií: ISSE 2024 
v Praze 
Mezinárodní jarní seminář  
o technologii elektroniky (ISSE) 
je uznávaná každoroční  
konference, která spojuje  
odborníky a mladé vědce z aka-
demické i průmyslové oblasti 

Solution in PCB ssembly  
at Rohde & Schwarz od Václava 
Wirtha, který se zabýval prob-
lémy při pájení a jejich nároč-
ným řešením v montáži PCB. 
Druhým klíčovým příspěvkem 
byl Technological Status Quo  
for High-end RF Printed Circuit 
Board Development at Rohde  
& Schwarz od Franze Röhrla, 
který se zaměřil na aktuální  
technologický stav vývoje  
vysokofrekvenčních PCB. 
 
Oba příspěvky byly organizá-
tory konference označeny  
za klíčové a přispěly k rozšíření 
znalostí v dané oblasti. Opět  
se prohloubily možnosti  
spolupráce mezi akademickou 
sférou a průmyslovými podniky. 
Konference výrazně přispěla  
ke sdílení technických  
vědomostí a navázání nových 
kontaktů. 
 
E-Camp 2024  
Úspěšný a studenty oblíbený 
projekt E-Camp nebude chybět 
ani tento rok. Od začátku roku 
2024 jsme pečlivě nabírali další 
skupinu studentů vysokých  
škol, které pozveme  
do Rohde & Schwarz  
ve Vimperku a kterým ukážeme 
všechno, co může náš závod  
i město Vimperk nabídnout. 

JAK POKRAČUJE SPOLUPRÁCE  
S UNIVERZITAMI? POJĎME SE NA TO PODÍVAT! 
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elektroniky. Rohde & Schwarz  
ve Vimperku i Rohde & Schwaz  
v Praze byly sponzorem a záro-
veň aktivním účastníkem konfe-
rence ISSE 2024, která se konala 
ve dnech 15.–19. května na Českém 
vysokém učení technickém  
v Praze. 
 
Byla zaměřena na široké spek-
trum témat v oblasti elektroniky,  
včetně materiálů, pouzdření, 
spolehlivosti, testování, simulací,  
  

 

 
 

 
výrobních technologií, udržitel-
nosti, senzorů, elektromagnetické 
kompatibility a ekologie. V rámci 
konference přednesli zástupci 
Rohde & Schwarz dva významné 
příspěvky. 
 
Prvním příspěvkem byl Soldering 
Defects and Their Arduous  

Letos nás budoucí generace 
elektrotechniků navštíví  
od 1. do 6. září a my se opět 
budeme snažit nabídnout  
nezapomenutelný program  
i neocenitelné zkušenosti.  
 

Přístroje pro ZČU v Plzni 
I v tomto roce jsme na západo-
českou univerzitu dodali v rámci 
partnerské spolupráce novou 
techniku od Rohde & Schwarz. 
Tentokrát jsme do rukou studentů 

a pedagogů předali jednu  
z našich vlajkových lodí,  
osciloskop RTO6. 
 
Dominik Klement | 3VP 

................................................. 

NAŠE PROGRAMY PRO STUDENTY NABÝVAJÍ NA ATRAKTIVITĚ.  
CO STUDENTŮM MŮŽEME NABÍDNOUT? 

STIPENDIJNÍ PROGRAM 
● Měsíční stipendium ve výši až 10 000 Kč. 
● Jistota místa po dokončení studia. 
● Součástí je i psaní závěrečné práce  
   a praxe v R&S. 
 
ZÁVĚREČNÉ PRÁCE 
● Spolupráce studenta, vedoucího  
   a konzultanta z R&S na námi zadaném  
   tématu. 

● Za úspěšné vypracování a obhajobu  
   finanční odměna až 50 000 Kč. 
>>> Aktuálně je vypsáno 25 témat BP aDP. 
 
STÁŽE A BRIGÁDY 
● Možnost získání praktických zkušeností  
   u špičky v oboru při placené brigádě  
   (nebo stáži). 
 

Jak se zapojit? Kontaktujte oddělení marketingu 3VPK:  
dominik.klement@rohde-schwarz.com

?
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BRUNO – zdařilý nástupce SMB100A 

Již v minulých Novinkách jsme se zmínili o připravo-
vaném projektu Bruno. Čas pokročil a nyní vám  
přinášíme podrobnější informace o tomto produktu  
a o průběhu celého projektu. 
 
Projekt Bruno probíhal na středisku 3VE2, na lince 
MultiGen a jedná se o signálový generátor SMB100B, 
který se tímto rozšířil o frekvenční rozsahy 12 GHz,  
20 GHz, 31 GHz a 40 GHz a v současné době  
se vyrábí od 1 GHz do 40 GHz. Při vývoji se kladl 
důraz na výrobní náklady a tak nepřekvapí, že jak  
design, tak hardware prakticky kopíruje signálový  
generátor SMA100B, který je ale parametrově  
o třídu výš. 
 
QG4 (dříve TYP2) se podařilo dokončit 3. 4. 2024  
a prakticky souběžně jsme začali vyrábět 43 demo 
přístrojů pro naše obchodní zastoupení, které jsme 
museli vyexportovat do 18. 4. Vše se povedlo  
na výbornou a i tento úkol se nám podařilo splnit. 
 
Budeme-li vycházet z prognóz, mělo by se Bruna  
vyrobit 4200 ks za pět let, což vychází na 70 přístrojů 
na jeden měsíc. 
 
Bruno nahradil velmi úspěšný signálový generátor 
SMB100A, který byl uveden na trh v listpadu 2010. 
Ve Vimperku se vyráběl od července 2014 a jen u nás 
jsme vyrobili 6 000 ks, čímž překonal všechny prognózy. 
Výrobní kapitola SMB100A se uzavřela v dubnu 2024 
a poslední přístroje byly odeslány z MultiGen linky  
v květnu 2024. 
 
Doufáme, že přístroj SMB100B bude minimálně tak 
úspěšný jako SMB100A nebo ho v prodejních číslech 
ještě překoná. 
 
František Hobizal | 3VE2

8 kanálů 

Technické parametry SMB100B B140: 

Parameter  
       
Frequency 
 
Frequency range 
 
Level 
 
Spec. level range; with att 
40 GHz model 
40 GHz model, HP 
 
max. level at 40 GHz 
 
Spectral purity 
 
Harmonics at 1 (2) GHz 
Harmonics at 20 GHz 
 
Nonharmonics at 1 GHz 
Nonharmonics at 20 GHz 
 
SSB (1 GHz, 20 kHz offs.) 
SSB (10 GHz, 20 kHz offs.) 
 
Wideband noise at 1 GHz 
Wideband noise at 10 GHz 
 
Analog modulations 
 
Modulation types 
 
AM mod. freq. at 1 GHz 
AM mod. freq. at 10 GHz 
 
FM mod. freq. 
 
FM max. dev. at 40 GHz 
 
Pulse on off ratio 
 
Power consumption max. 
 
Size (W x H x D) 

SMB100B 
 
 
 
8 kHz to  
3 / 6 / 20 / 40 GHz 
 
 
-120 dBm to +13 dBm 
-120 dBm to +17 dBm 
 
 
~ +19 dBm (meas) 
 
 
 
<- 40 (- 50) dBc 
< - 55 dBc 
 
<-76 dBc (typ.) 
<-52//<-61 dBc (meas.) 
 
< -132 dBc (typ.) 
< -122 dBc (typ.) 
 
<-163 dBc (meas. LOout) 
<-155 dBc (meas.+  sim.) 
 
 
 
AM, FM, PM, Pulsmod. 
 
50 kHz 
 
 
100 kHz 
 
2 MHz 
 
>80 dB 
 
ca. 270 W 
 
2 RU (460 × 107/88 × 503)

NOVÝ OSCILOSKOP MXO5 

Oxygen 

Přibližně před rokem přijeli zástupci „Fachgebietu“ 
1TD do Vimperka s přáním, aby se výroba nového  
osciloskopu spustila u nás. Přání se stalo výzvou,  
jelikož v tu chvíli zbývalo půl roku do uvedení na trh. 
Úkolu se okamžitě ujal vimperský NPI tým pod vede-
ním Petra Šámala. Postupem času se přidávali další  
a další pracovníci a rodil se tak reálný obraz výroby.  
 
Přes prvotní komplikace se projevily letité zkušenosti  
s výrobou osciloskopů ve Vimperku a výsledkem bylo 
úspěšné dokončení typových zkoušek na přelomu 
srpna a září 2023.  
 
Pět měsíců po startu projektu!  
Do výrobního portfolia tak přibyl nový Osciloskop 
MXO5 s pracovním názvem Oxygen. 
 
Úspěšně jsme zvládli i výrobu demo přístrojů (asi 200 ks) 
a v polovině října 2023 tak Rohde & Schwarz  
představilo pro zákazníky první 8kanálový osciloskop. 
Ten ještě doplňuje 4kanálová varianta při zachování 
nejvyšších standardů trhu a hodnot Rohde & Schwarz. 
Není tak náhodou, že byl projekt MXO5 nominován 
do Innovation Award 2024.  
 
Poděkování tak patří všem pracovníkům vimperského 
závodu za profesionální přístup a spolupráci na tomto 
projektu.  
 
Aby těch prvenství nebylo málo, bude v tomto roce  
uveden na trh také první „bezdisplejový“ osciloskop 
MXO5C (pracovní název Pancake), opět v provedení  
4 a 8kanálové verzi. Momentálně máme za sebou  
typové zkoušky, v půlce května pak dojde k oficiálnímu 
představení zákazníkům.  
 
Doufejme, že si oba osciloskopy najdou hodně  
spokojených zákazníků a jejich prostřednictvím  
tak do Vimperka doputuje spoustu hodin práce.  
V tomto nelehkém čase to jistě všichni oceníme. 
 
Za výrobní tým osciloskopů 
Miroslav Šlajs | 3VE4A 
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JAK JISTĚ ŘADA Z VÁS ZAZNAMENALA, DOŠLO NA PŘELOMU KALENDÁŘNÍHO ROKU K PŘESTĚHOVÁNÍ 
ODDĚLNÍ KABELOVÉ VÝROBY Z HALY M2 DO HALY M4. TO JE SICE PRO KABELOVOU VÝROBU JAKO  
TAKOVOU KROK VELKÝ, PROTOŽE SE ODDĚLENÍ V BÝVALÝCH PROSTORÁCH NACHÁZELO VÍCE NEŽ 
DESET LET, ALE V KONTEXTU CELÉHO ZÁVODU SE NEJEDNÁ O NIC VÝJIMEČNÉHO, JELIKOŽ SE  
VE VIMPERSKÉM „WERKU“ STÁLE NĚCO BUDUJE A PŘESOUVÁ. NEŽ NA POPIS SAMOTNÉHO STĚHO-
VÁNÍ BYCH SE PROTO CHTĚL ZAMĚŘIT SPÍŠE NA TO, JAK JSME SE S TÍMTO ÚKOLEM VYPOŘÁDALI  
Z HLEDISKA VYUŽITÍ MOŽNÝCH PŘÍLEŽITOSTÍ PRO ZLEPŠENÍ FUNGOVÁNÍ SAMOTNÉ KABELOVÉ VÝROBY. 

Co je malé, to je ...  
Když v rámci tvorby celopodnikového layoutu vyply-
nulo, že místem budoucího umístění kabelové výroby 
by mělo být právě první podzemní podlaží haly M4, 
znělo to spíš jako zbožné přání nějakého snílka než 
jako vážně míněný krok. Nově určené prostory jsou 
totiž o celých 14 % menší, než byly ty původní.  
Na první pohled se zdálo, že celé oddělení v rozsahu  
a struktuře, v jaké bylo do té doby známé, není 
možné do nového prostoru naskládat.  
 
Na druhou stranu se zde tím pádem rýsovala příležitost 
zamyslet se nad tím, co ve stávajících prostorách  
zabírá nejvíce místa, a právě tam zaměřit svou pozornost. 
Když jsme tak učinili, nezbývalo nám než na konci 
celé analýzy konstatovat, že na výrazné části celé haly 
stojí různé sklady, ať již to jsou sklady kabelové metráže 
nebo materiálu, tak i přípravků a nástrojů pro výrobu – 
zejména šablon pro ruční ohýbání vysokofrekven- 
čních kabelů. V první řadě jsme tedy zacílili naši  
pozornost právě na tato místa a pod vedením lean  
trenérky Martiny Balvínové nastartovali dva kaizen 
projekty. 
 
První se zabýval paletovým skladem a jeho organizací. 
Pomocí klasických leanařských metod se podařilo 
tento sklad celkově reorganizovat a zmenšit jeho plo-
chu o celých 20 %. Vedle úspory plochy bylo dosaženo 
i efektivnějšího a přehlednějšího skladování materiálů 

a byly nastaveny procedury, které by měly sklad  
udržovat v čistotě a pořádku i nadále. Druhým projek-
tem byla reorganizace uložení výrobních přípravků  
na oddělení, během něhož tým složený z vedoucích 
linek, pracovníků náběhu výroby na kabelech a lean 
expertů dosáhl nejen úspory v podobě dalšího využití 
montážních prvků z „mrtvých“ přípravků, ale i vý-
razné redukce plochy, kde byly přípravky uloženy. Tato 
redukce byla následně zesílena umístěním přípravků 
do poloautomatické skladovací věže Kardex. I zde je 
podstatné zejména to, že byly nastartovány procesy, 
které mají zachovat „udržitelnost“ stávající podoby 
uložení výrobních přípravků i v budoucnosti.  
 
Rovněž u skladování montážního materiálu jsme  
přistoupili k rozšíření skladování do výšky a počet  
poloautomatických karuselových věží rozšířili o jednu. 
Tím jsme dosáhli další úspory plochy, a naopak získali 
více prostoru pro umístění vlastních výrobních linek.  
Celková výtěžnost komisní hodiny z metru čtverečního 
se tak na kabelové výrobě zvýšila o 14 %. 
 
Tetris versus bloky 
Víc než desetileté působení kabelové výroby na hale 
M2 si vybralo daň v podobě kompromisního uspořá-
dání layoutu výroby. Na jednotlivých linkách sice  
v průběhu let proběhly RSPS projekty na narovnání  
a zlepšení výrobního toku, do jisté míry však byly limi-
továny stávající strukturou haly a výsledné uspořádání 

tak bylo spíše kompromisem než ideálním řešením. 
Rovněž proměna výrobního spektra, ještě zesílená 
průběžnými transfery výroby jednoduchých kabelů  
k subdodavatelům, vedla k tomu, že některé linky 
byly zbytečně plošně naddimenzované, celkový tok 
nebyl přímý, a ne vždy optimální. Nabízela se tedy  
příležitost s tímto stavem něco udělat. 
 
Jestliže původní roztříštěná struktura výroby připo-
mínala tetris, rozhodli jsme se na nové hale pro blo-
kové uspořádání výroby. To naplno respektuje tok 
zakázek od přípravy až po kontrolu a výstupní body 
jednotlivých výrobních linek. Sdružením pracovišť 
přípravy – tedy střihání, řezání, strojní ohýbání a tisk 
popisek – dosahujeme větší zastupitelnosti jednotli-
vých technologií i personálu, přičemž nedošlo  
k výraznému prodloužení tras přesunu připravených 
zakázek do sektoru montáže. V samotném bloku 
montáže jsme přistoupili ke stavbě osmi paralelních 
linek, které jsou mnohem přehlednější než předchozí 
uspořádání do separátních U linií, které se postupem 
času přežilo. Jasné směřování zakázky od vstupního 
bodu po měřící pracoviště, které bylo zavedeno již 
během zmíněných RSPS projektů, bylo novým 
layoutem ještě zviditelněno a zdůrazněno. 
 
Poslední změnou, která byla během přesunu kabe-
lové výroby do nových prostor realizována, bylo vybu-
dování administrativního zázemí oddělení. I zde jsme  

sledovali zvýšení efektivity práce soustředěním  
podobných a kooperujících činností do společných 
prostor. Sdruženi tak byli technologové s vedoucími 
jednotlivých výrob nebo plánovači s disponenty, 
tedy pracovníci, kteří spolu často komunikují.  
Odhlučněním administrativní části výroby bylo  
dosaženo vyšší soustředěnosti pracovníků a tím  
i snížení negativ a chyb spojených s vyrušováním  
a nedostatkem koncentrace. 
 
Neverending story 
Změna je přirozenou součástí lidského života  
a je tak přínosné se na ni vždy dívat z té pozitivní 
stránky. Pouhou změnou umístění působiště  
kabelové výroby na jinou halu jsme tímto uvažová-
ním dosáhli řady vylepšení, které nám v naší práci 
pomáhají. Nic samozřejmě není ideální a celé si to 
lidově řečeno ještě úplně „nesedlo“, ale pracujeme 
dál na drobných úpravách a vylepšeních tak, aby 
benefit z nového uspořádání výroby byl co největší. 
Tento proces nikdy nekončí a je stále možné něco 
zlepšovat a měnit. Naším cílem zůstává vybudo-
vání technologicky vyspělého a špičkového centra 
výroby kabelů Rohde & Schwarz zde ve Vimperku. 
Budu rád, když se v tomto nekončícím příběhu 
spolu potkáme a budeme psát jeho další kapitoly.  
 
 
Jindřich Zíka | vedoucí oddělení 3VK

ZMĚNA JAKO PŘÍLEŽITOST  
STĚHOVÁNÍ KABELOVÉ VÝROBY NA HALU M4



VÝZVY PŘÍJMU 3V V KONTEXTU 
WERKSTRENNUNG 

V čem spočívá příjem materiálu?  
 
Naše práce není jen o číslech, je o týmu, který se 
snaží s pečlivostí zajistit, že každá položka je správně 
zpracována a připravena pro další kroky v logistickém 
řetězci. To zahrnuje rozdělení materiálů do produkto-
vých rodin dle specifických příjmových kroků. Násle-
duje kontrola požadovaných dat prostřednictvím 
transakcí v SAP, značení identifikačními štítky, štítky 
s datumem min. trvanlivosti. Jsme zodpovědní  
za kontrolu shody produktového čísla na materiálu  
s jeho daty uvedenými v SAP a v objednávce.  
 
Nezbytnou součástí naší práce je také přebalování 
materiálů dle standardních procesů R&S a provádění 
serializace, přičemž ročně serializujeme okolo 120 
tisíc položek. Zkoušíme zefektivnit tento proces  
s kolegy 3VTD.  
 
Velkou skupinu materiálů pro Příjem tvoří SMD 
komponenty a Leiterplatte. Přes scannertisch MODI 
opracujeme průměrně měsíčně 5000 kotoučů  
se SMD materiály. Jsme součástí procesu SMD Umgurten, 
spolupracujeme s 3VB na zrychlení procesu příjmu 
SMD na výrobní sklad. Co je výsledkem? Z Příjmu 
na 3VB putuje SMD kotouč, každý se zkontrolova-
ným produktovým číslem, označený R&S štítkem  
s potřebnými daty a s fotkami uloženými v SAP. 
Proces nám umožňuje sledovat materiál  

od příjmu, přes sklad,  výrobu, až po našeho zákazníka. 
Naším hlavním cílem je zajištění důkladného a správ-
ného příjmu materiálu v předem garantovaném čase.  
Ve spolupráci s ostatními středisky Nákupu, Kvality 
a Transportu se podílíme na bezchybném doručení 
příjemci nebo na sklad.  
 
Od 1. listopadu 2024, po Werkstrennung, nás čekají 
dodávky všech materiálů přímo na rampy 3V. To 
znamená nové výzvy v logistice areálu, zajištění 
bezpečného pohybu vozidel, provozu ramp a efek-
tivní tok materiálů. Zároveň k nám budou přicházet 
napřímo servisní přístroje (ca 5000 / rok) a bude 
na nás, abychom zvládli jejich příjem, který dopo-
sud zajišťoval také závod v Teisnachu. 
 
Ačkoli se jedná o velkou změnu, jsme odhodláni 
zvládnout ji, aniž by náš zákazník pocítil rozdíl. 
Právě ve chvíli vzniku tohoto článku dochází ke stě-
hování našeho střediska 3VSW, nově se nacházíme 
na hale M2 v místech, kde byla dříve kancelář 3VK.  
 
Nyní chystáme potřebné zdroje a procesy, spolupra-
cujeme na projektu s pracovníky RSPS a 3VSE  
a těšíme se na všechny výzvy, které nám změna  
přinese. Jsme přesvědčeni, že je všechny  
zvládneme.  
 
Radka Gödel Klementová | 3VS  
   

V RÁMCI DVOUSMĚNNÉHO PROVOZU NÁŠ TÝM DEVÍTI PRACOVNÍKŮ KAŽDÝ MĚSÍC ZPRACUJE  
PRŮMĚRNĚ 4 300 POLOŽEK. TYTO JSOU ROZDĚLENY DO ÚČETNÍCH OKRUHŮ, KDE JEDNA TŘETINA 
PŘIPADÁ NA OKRUH 4170 A ZBÝVAJÍCÍ DVĚ TŘETINY NA OKRUH 0001. ZBOŽÍ PRO 0001 JE NYNÍ  
DODÁVÁNO NA PŘÍJMOVÉ RAMPY ZÁVODU V TEISNACHU, KDE PROBÍHÁ PRVNÍ FÁZE PŘÍJMU,  
NÁSLEDOVANÁ DENNÍM TRANSPORTEM DO VIMPERSKÉHO ZÁVODU. 
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2/3 
POLOŽEKÚčetní  

okruh 
0001 Teisnach  

(1. fáze příjmu)

Trasport  
do R&S Vimperk 
(další procesy 
příjmu 3V) 

Účetní  
okruh  
4170 

1/3 
POLOŽEK

PRŮMĚRNĚ 
4 300 POLOŽEK  
MĚSÍČNĚ



PRODUKČNÍ SYSTÉM, ŠTÍHLÁ  
VÝROBA, ČINNOSTI PŘIDÁVAJÍCÍ 
HODNOTU Z POHLEDU ZÁKAZNÍKA, 
ZVYŠOVÁNÍ PRODUKTIVITY….  
ZE VŠECH STRAN ZAZNÍVAJÍ  
POŽADAVKY NA ZMĚNY A ZEFEK-
TIVŇOVÁNÍ VÝROBY. ALE JE TO 
SKUTEČNĚ TAK? DÁ SE V DNEŠNÍ 
DOBĚ ODDĚLOVAT SVĚT VÝROBY, 
ADMINISTRATIVY A TECHNICKÉ 
PODPORY?  
 
A JAKÉ MOŽNOSTI OPTIMALIZACE 
SE VŠEM BEZ OHLEDU NA PRACOVNÍ 
ZAŘAZENÍ NABÍZÍ? 

JIŽ BRZY 
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Naše produkty jsou špičkové, to 
samozřejmě předpokládá i určitou 
míru složitosti a úměrně tomu 
není snadná ani jejich výroba  
a distribuce. Precizní převzetí  
(a přetlumočení) zákaznického  
požadavku do našich systémů tak, 
aby se dalo na produktu začít  
pracovat, obstarání komponentů  
k jejich vyrobení, synchronizace 
všech a různorodých požadavků  
v jednotlivých částech výroby,  
samotná produkce a její doprovo-
zení i po stránce technické – 
všechno do sebe musí zapadat 
jako soukolí precizního hodino-
vého stroje. Každý zoubek se musí 

zaklesnout do dalšího v přesnou 
chvíli, velikost koleček má svůj  
význam z hlediska vlivu na celé 
soustrojí, aby se nezastavilo  
a otáčelo se přesně a efektivně  
ke spokojenosti zákazníka. 
 
V Rohde&Schwarz je to stejné. 
Není možné oddělovat svět výroby 
a administrativy. Kdo zná náš  
produkční systémem RSPS 
(Rohde&Schwarz produkční systém) 
ten ví, že je platný všem zaměst-
nancům. Máme všichni stejné  
externí zákazníky i dodavatele,  
rozhodně naši práci ovlivňují  
vývojové procesy, bez digitalizace 

se neobejde v dnešní době nikdo. 
Princip transparence se nemůže 
uplatňovat jen ve fyzicky viditel-
ných procesních krocích, kvalita 
rozhodně začíná u každého z nás  
a přiznejme si, když to někde 
vázne, tedy nefunguje tok, není 
důležité, jestli se někde vrší zásoba 
materiálu nebo nezpracovaných 
dokumentů… 
 
Pozitivních příkladů používání  
produkčního systému, i porušení 
výše zmíněných principů najdeme 
každý ve své práci dost a dost. 
Jak pomocí týmové spolupráce 
dojít k zlepšení a propojení jedno-

tlivých pracovních kroků, aby  
na konci byl spokojený zákazník, 
je možné si vyzkoušet a osvojit si 
potřebné nástroje v modelové  
továrně RSPS Academy, tréninku 
mechanika leanu (Model factory - 
lean mechanics). Už téměř čtvrtina 
zaměstnanců závodu Vimperk 
měla možnost do praxe přinést 
nástroje, které pomůžou zaměřit 
se na podstatné – zákaznický  
požadavek. Hlavní pozornost je  
v tomto tréninkovém modulu  
na celý výrobní řetězec (od objed-
návky po dodání zákazníkovi). 
Jednotlivé položky – produktem 
počínaje, náplní jednotlivých  

pracovišť konče – byly oproti  
praxi zjednodušeny právě proto, 
aby bylo pro účastníky snazší  
se do modelové továrny vpravit, 
rychle se zaučit a pozornost věno-
vat spíše představeným nástrojům 
a metodám, a ne tolik samotné 
produkci. Možná i proto se ozývaly 
hlasy, že administrativní část mo-
delové továrny je zjednodušena  
až příliš, a že je těžké vidět příklad 
štíhlé administrativy případně  
metody potřebné k jejímu zefektiv-
nění. Že by tedy dávalo smysl  
nabídnout samostatný a speciali-
zovaný modul přímo pro práci  
v administrativě.  

TÉMA ROHDE & SCHWARZ  NOVINKY 2/2024

Toto přání bylo vyslyšeno. V rámci 
RSPS Academy začalo hledání 
vhodného formátu školení leanu  
v administrativních procesech.  
Na trhu nebylo v nabídce nic,  
co by odpovídalo potřebám 
Rohde&Schwarz, tak došlo  
pod vedením Ývese Hennricha  
ve spolupráci s technickou univer-
zitou FH München na vývoj vlastního  
tréninkového programu. Kromě 
samotného obsahu tréninku  
na němž kromě Natalie Steinamnn 
spolupracovalo několik kolegů  
z různých administrativních pozic, 
bylo třeba vyřešit i softwarové 
prostředí. Komplexnost admini-
strativních procesů a snaha přiblí-
žit trénink reálnému prostředí to 
jednoduše vyžadovalo. A upřímně 
každý, kdo se účastnil modelové 
továrny (ať už lean mechanics 
nebo automation) jistě uzná,  
jak frustrující je, když se v rámci 
tréninku „kousne“ tamní program. 
Na základě potřeb tréninku byl 
proto v rámci IT všech výrobních 
závodů společně vytvořen soft-
ware, samotného programování  
se ujali kolegové Josef Boška  
a Martin Symon  z 3VTD. Výsled-
kem jejich společného snažení  
je dvoudenní trénink, který bude  
v našem závodu k dispozici v první 
polovině nadcházejícího obchod-
ního roku. A že je na co se těšit! 
Tak jako model factory pomůže 
identifikovat a redukovat plýtvání, 
zmapovat, optimalizovat a vyba-
lancovat administrativní procesy, 
to vše v dostatečně realistickém 
prostředí, které člověka nezadusí 
teorií, ale nabídne jednoduché  
postupy řešení pro naši každodenní 
praxi.  
 
Za trenérský tým se těšíme  
na viděnou nejen při tréninku!  
 
Běla Prokešová | 3V-PS  
 
 

......................................................................

Produkty

Výroba

Komponenty

Objednávky
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RS Challenge: Výzva pro mladé 
elektrotechniky 
Na pátém ročníku soutěže  
RS Challenge jsme přivítali během 
pěti pracovních dnů 15 týmů  
z 11 škol a 2 krajů. V letošním  
ročníku jsme si připravili pro soutě-
žící novinku. Kromě tradiční montáže 
předem neznámého přístroje musela 
soutěžní družstva vyřešit problé-
mový úkol – nalezení a odstranění 
chyb na připravené desce. Tato 
inovace jim dala příležitost projevit 
analytické dovednosti, technický 
um a hlubší prověření teoretických 
znalostí a praktických dovedností. 
Nová část soutěže byla samotnými 
žáky hodnocena jako obohacující, 
zajímavá a přínosná. 
 
Soutěžní atmosféra byla od samého 
začátku skvělá a plná pozitivní 
energie, což vedlo k vcelku vyrov-
naným výkonům. Vítězem se stalo 
družstvo ŽUPANI ze Střední  
průmyslové školy elektrotechnické 
v Plzni. Vítězům byly předány  
hodnotné ceny a jejich škole  
osciloskop RTM 3002. Druhé 
místo obsadili žáci z naší partnerské 
školy SPŠ a VOŠ Písek, což nás 
potěšilo. 
 
Již nyní se těšíme na další ročníky 
obou soutěží a přemýšlíme, čím je 
opět obohatíme a posuneme zase 
o kousek dál.J 

 
T-PROFI: Talenty pro firmy 
Poslední dubnový den jsme opět 
podpořili soutěž T-profi, na které 
jsme vyslali tým složený ze tří žáků 
Základní školy Smetanova Vimperk, 
tří žáků Střední školy Nerudova 
Vimperk a kapitána z firmy  
Rohde & Schwarz Vimperk. Soutěž 
již mnoho let pořádá se svými part-
nery Jihočeská hospodářská komora.  
 
Letošním tématem byla bezpečnost 
na letišti, což bylo téma naší firmě 
více než blízké. Společnými silami 
jsme postavili letištní halu, progra-
movali roboty a řešili situaci  
po havárii letadla na letišti a pří-
stupu integrovaného záchranného  
systému k nehodě. 
 
Příprava družstvu trvala několik 
týdnů. Na samotné soutěži jsme 
ze sebe vydali maximum a umístili 
jsme se na děleném 6. místě. Celý 
den jsem si naplno užili a ověřili 
jsme, že týmová práce je v životě 
velmi důležitá.  
 
Monika Kotherová | 3VP  

SOUTĚŽE S PODPOROU  
ROHDE & SCHWARZ

Podpora technického vzdělávání  
je pro nás dlouhodobou aktivitou  
a strategickým cílem. Pravidelně 
organizujeme soutěže, které  
otevírají dveře žákům základních  
a středních škol k fascinujícímu 
světu techniky.  A jak letos soutěže 
probíhaly?  
 
RSG: Oslava matematiky  
a fyziky 
Devátý ročník matematicko-fyzikální 
soutěže pro žáky 8. a 9. ročníku 
základních škol se konal 29. 2. 2024. 
Tato tradiční akce je organizována 
ve spolupráci s vimperským gym-
náziem a v letošním ročníku  
se do ní zapojilo sedm základních 
škol z Vimperka a jeho okolí.  
Soutěž opět ukázala, jak vzrušující 
může být učení, když je spojeno 
se soutěživostí a nadšením.  
S radostí jsme sledovali, jak se 

účastníci pustili do plnění všech 
matematických i fyzikálních úloh. 
Největší výzvou pro ně bylo sestro-
jit a odpálit vlastní raketu – úkol, 
který přinesl nejen vzrušení, ale i bez-
počet nezapomenutelných zážitků.  
 
Novinkou tohoto ročníku byla pod-
pora soutěže Fakultou elektrotech-
nickou Západočeské univerzity  
v Plzni, která se ujala patronace 
nad soutěží a pan doc. ing. Jiří Tupa, 
Ph.D., byl osobně čestným porotcem 
soutěže. Propojení s fakultou a je-
jich zapojení do soutěže symboli-
zuje náš závazek k posilování vazeb 
mezi akademickou sférou a mladými 
vědeckými nadšenci. 
 
Srdečně jsme na soutěži poblaho-
přáli vítězům, žákům ze ZŠ a MŠ 
Čkyně, kteří si odnesli prvenství  
již potřetí v řadě.  

TŘI SOUTĚŽE. DESÍTKY ŽÁKŮ ZÁKLADNÍCH  
I STŘEDNÍCH ŠKOL. MATEMATIKA, FYZIKA,  
ELEKTROTECHNIKA. ZÁBAVA. TO JSOU KLÍČOVÁ 
SLOVA, KTERÁ SHRNUJÍ, CO SE ODEHRÁLO  
V POSLEDNÍCH MĚSÍCÍCH V RÁMCI SPOLUPRÁCE  
SE ŠKOLAMI.  

doc.ing. Jiří Tupa, Ph.D.

Vítězný tým / RS Challenge 5

TÉMA ROHDE & SCHWARZ  NOVINKY 2/2024

Vítězný tým / RSG Soutěž



KONCEM ROKU 2023 BYLO PŘEDÁNO DO UŽÍVANÍ ODDĚLENÍ 3VK PRVNÍ PRACOVIŠTĚ  
S ŘÍZENÝM PROSTŘEDÍM, ČASTĚJI ZNÁMÉ POD OZNAČENÍM "ČISTÝ PROSTOR".  

ČISTÝ PROSTOR VE VIMPERKU  
ANEB KDYŽ UŽ SMETÁK NESTAČÍ 
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Impulsem k vybudování čistého výrobního prostoru 
ve Vimperku byl projekt na posun frekvenční oblasti 
HF kabelů nad 70 GHz, který pod vedením Jana 
Wimmera (3VTE) běží od roku 2021. Se stoupajícím 
frekvenčním rozsahem vyráběných kabelů se zvyšuje 
i náročnost na přesnost a čistotu výroby. O produkci 
kabelů nad 70 GHz pak lze de facto mluvit jako  
o mikro montáži a je tedy nutné k této problematice 
adekvátně přistupovat.  
 
Jako čistý výrobní prostor je definována oblast,  
ve které je řízena koncentrace částic ve vzduchu  
a která je konstruována a využívána takovým způso-
bem, aby se uvnitř minimalizovala kontaminace  
prostředí, generování a zadržování prachových  
částic. Vedle toho jsou zde kontrolovány a korigovány 
i základní parametry, jako je teplota, vlhkost a tlak. 
Rozsah filtrace popisuje mezinárodní norma ISO 
14644, která určuje množství a velikost partikulárních 
částic v devíti možných třídách. Nároky jsou defino-
vány vzestupně od nejpřísnější ISO1 až k nejbenevo-
lentnější ISO9 – viz přiložená tabulka. Pro výrobu 
vysokofrekvenčních kabelů je jako vhodná doporu-
čována třída ISO7-8. Aby bylo dosaženo potřebné 
čistoty prostoru, je nutné zvolit odpovídající  
konstrukční řešení. Důležité je správné nastavení  
vzduchotechniky (pomocí HEPA filtrů zajišťuje filtraci  
a výměnu vzduchu včetně chlazení a topení),  

kaskádovité stupňování tlaku (aby při otevření dveří  
nedošlo ke kontaminaci čistého prostoru prachovými 
částicemi ze sousední výroby), precizní osazení  
a zaizolování stěn nebo speciální dveřní padající lišty. 
Toto všechno vede k úplnému hermetickému uzavření 
určené oblasti. 
 
Technicky vybudovaný čistý prostor je však pouze 
prvním krokem k dosažení a hlavně udržení požado-
vané čistoty kontrolované oblasti. Neméně důležitým 
je i režim vstupu a pohybu zaměstnanců v čistém 
prostoru a s tím spojená i sebedisciplina jednotlivých 
pracovníků. Do prostoru je možné vstoupit pouze  
s adekvátními a předepsanými ochrannými pomůc-
kami – oblečením i obuví. Každý pracovník musí 
navíc projít vzduchovou sprchou, kde je zbaven  
zbylých nečistot, a teprve potom může vstoupit  
do čistého prostoru. V něm se musí opět řádně  
chovat, nesmí vnášet žádný porézní materiál nebo 
cokoliv jiného, např. v kapse. Pro přesun materiálu 
platí přísná pravidla: vše musí být očištěno, např.  
ultrazvukovou lázní, a až poté materiál projde  
materiálovou vpustí, kde dochází k jeho dočištění,  
z které ho následně může pracovník uvnitř prostoru 
vyndat. 
 
Projekt čistého výrobního prostoru ve Vimperku byl 
schválen vedením v roce 2022 a pro jeho realizaci 

byla vybrána firma EP Rožnov, která se touto proble-
matikou dlouhodobě zabývá. Jak již bylo zmíněno,  
k předání výrobě došlo koncem loňského roku a od 
té doby se v jeho používání neustále zdokonalujeme 
a dolaďujeme jeho nastavení. Byla provedena certifi-
kační měření, která potvrdila, že počet partikulárních 
částic uvnitř řízeného prostoru dosahuje hodnot odpo-
vídajících třídě 7 ISO klasifikace. V čistém prostoru  
v rámci zmiňovaného projektu pracují zatím  

Číslo  
klasifikace  
ISO (N)

ISO Třída 1 

ISO Třída 2 

ISO Třída 3 

ISO Třída 4 

ISO Třída 5 

ISO Třída 6 

ISO Třída 7 

ISO Třída 8 

ISO Třída 9

10

100  

1 000  

10 000 

100 000 

1 000 000

2  

24  

237  

2 370 

23 700 

237 000

 

10 

102 

1 020 

10 200 

102 000

 

4 

35 

352 

3 520 

35 200 

352 000 

3 520 000 

35 200 000

 
 

8 

83 

832 

8 320 

83 200 

832 000 

8 320 000

 

 

 

 

29 

293 

2 930 

29 300 

293 000

Maximální meze koncentrace prachových částic (počet částic/m3  
vzduchu), jejichž velikost je větší nebo rovná velikosti částice uvedené níže.

0,1 μm           0,2 μm          0,3 μm         0,5 μm            1 μm                5 μm

2 pracovnice kabelové výroby s podporou produktových 
inženýrů, další pracovníci budou zaškoleni podle potřeb. 
 
Schopnost výroby v prostoru s řízenými podmínkami 
otevírá Vimperku další možnosti rozvoje v oblastech 
produkce sestav vyžadujících dodržení přísných 
podmínek čistoty, mikro montáže, ale i optických  
kabelů. Je to další krok, který nás posouvá směrem 
ke světové špičce technologických firem. 
 
Martin Mrázek | vedoucí střediska 3VKH 



INOVACE JAKO KLÍČ  
K PROSPERITĚ
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O krátký rozhovor jsme požádali 
zlepšovatele Pavla Nejedlého. 
 
Můžete se prosím stručně představit?  
Jak dlouho pracujete ve firmě a jakou 
máte pozici? 

Jmenuji se Pavel Nejedlý a ve 
firmě Rohde & Schwarz pracuji  
5 let. Pracuji na lince SMW  
a SGx jako zkušební technik. 
 
Co Vás přimělo zapojit se do programu 
IDEAS? 
Možnost ušetřit firmě náklady  
na výrobu. 
 

Jak jste přišel na nápad pro Váš návrh? 
Co Vás k tomu inspirovalo? 
Na jednom z mých pracovišť  
se měří dvě varianty desek  
plošných spojů (DPS). Ta druhá  
varianta je jednodušší verze  

té první. Když jsem DPS opravo-
val, narazil jsem ve schématu za-
pojení na součástky, které pro 
jednodušší variantu DPS nebyly 
potřeba. V té době byl často ne-
dostatek součástek na skladě. 
Tehdy se mi v hlavě zrodila myš-
lenka, že by se dalo i některé  
součástky ušetřit. 

Jaké kroky jste musel podniknout,  
aby se Váš nápad stal realizovatelným 
projektem? 
O tomto nápadu jsem nejprve řekl 
svému vedoucímu. Sepsal jsem 
všechny přebytečné součástky  
a jejich ceny v eurech. Vše jsem 
zaznamenal do formuláře na 
JAMU do programu IDEAS. Celý 
návrh poté zkontrolovali produk-
toví inženýři a následně i schválili. 
 
Jak dlouho jste pracoval na přípravě  
a realizaci tohoto návrhu? 
Celá realizace trvala přibližně  
3 měsíce. 
 
S jakými výzvami jste se setkal během 
přípravy a implementace návrhu? 
Hlavní výzvou bylo vyplnit formu-
lář na JAMU, protože byl celý  
v cizím jazyce. 
 
Jaké konkrétní benefity Váš návrh  
přinesl firmě? 
Díky mému návrhu firma ušetří  
na každé DPS přes 100 součástek  
a čas, na jejich zapájení.  

Jak se zapojení do programu IDEAS  
projevilo na vašem profesním rozvoji? 
Získal jsem nové informace  
o různých zapojení na DPS. 
 
Jak byl váš návrh přijat vedením  
a kolegy ve firmě? 
Velmi pozitivně, měl jsem  
od kolegů i vedení dostatečnou 
podporu nejenom při zadávání,  
ale i realizaci zlepšovacího návrhu. 
 
Jak se změnily pracovní procesy  
po implementaci vašeho návrhu? 
Na danou variantu DPS se pře-
staly osazovat přebytečné  
součástky. 
 
Máte v plánu pokračovat ve vkládání  
dalších návrhů do programu IDEAS? 
Až přijde zase nějaký nápad, rád 
ho vložím do programu IDEAS. 
 
Jaké rady byste dal kolegům, kteří  
uvažují o zapojení do programu IDEAS? 
Máte-li nápad, jak zlevnit nebo  
zefektivnit výrobu, nebojte se jej 
zadat do IDEAS.  

Systém využíváme ve firmě u více 
než 10 let. Je transparentní,  
přehledný a intuitivní. Spočítá 
vaše prémie a pomůže vám  
i s využitelností v rámci mezi-
národního transferu. Oceňuji i pra-
videlnou obměnu hodnotitelské 
komise podporující otevřené  
a férové hodnocení. 
 
Děkujeme za rozhovor a přejeme hodně 
vzájemné inspirace pro další nápady. 
Důležité je, že ze systému nápadů IDEA 
profituje nejenom přihlašovatel, ale i 
jeho oddělení, závod a celý koncern. 
Díky vašim nápadům tak pomáháme  
zajišťovat stabilitu a prosperitu celé naší 
ROHDINY. 
 
Příjemné je, že stačí opravdu málo: 
MAKE IDEAS REAL. 
 
Redakce 

CELOSVĚTOVĚ V RÁMCI SPOLEČNOSTI ROHDE & SCHWARZ DOCHÁZÍ 
DÍKY REALIZOVANÝM INOVACÍM K ROČNÍ ÚSPOŘE PRŮMĚRNĚ  
VE VÝŠI OKOLO 25 MIL KČ. PRIMÁRNĚ V OBLASTI ÚSPORY NÁKLADŮ, 
OPTIMALIZACÍ PROCESŮ A VÝVOJI NOVÝCH PRODUKTŮ. POČET  
PODANÝCH ZLEPŠOVACÍCH NÁVRHŮ V POSLEDNÍCH TŘECH LETECH 
ROSTE O VÍCE NEŽ 20 % I V NAŠEM ZÁVODĚ VE VIMPERKU. VÝŠE 
ÚSPOR DOSÁHLA V POSLEDNÍM OBCHODNÍM ROCE VÍCE NEŽ  
1,5 MIL KČ.

KVALITA & IDEAS
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Celosvětově 
Úspory  
25 mil.Kč

Vimpek 
2023 
Úspory  
1,5 mil.KčZlepšovací 

návrhy 
+ 20 %

 
„Když vyrostete, máte tendenci si říci, že svět je takový, jaký je a ... žijete svůj život 
uvnitř tohoto světa. Ve snaze nenarážet často do zdí. Ve snaze mít pěknou rodinu,  
pobavit se, ušetřit trochu peněz. To je velmi limitovaný život. Život může být mnohem 
širším, jakmile zjistíte, jeden prostý fakt: Všechno kolem vás, co nazýváte životem 
bylo vytvořeno lidmi, kteří nebyli o nic chytřejší než vy a můžete jej změnit, můžete 
jej ovlivnit, můžete si vytvořit své vlastní věci, které ostatní lidé mohou používat.  
Jakmile to pochopíte, už nikdy nebudete jako dřív.”                                                                                                                                                 
                                                                                                     Steve Jobs
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Christoph Liebig | 3V-Q 

STRATEGIE KVALITY 2030
ROHDE & SCHWARZ  NOVINKY 2/2024

RÁD BYCH SE S VÁMI PODĚLIL O STRATEGICKÝ SMĚR KVALITY  
SPOLEČNOSTI ROHDE & SCHWARZ AŽ DO ROKU 2030. 
 

Společnost Rohde & Schwarz  

je vnímána jako lídr v oblasti  

kvality Box business a projektů. 

 

Organizace kvality přispívá  

k úspěchu projektové činnosti 

jako její nedílná součást.  

 

Procesní organizace je nově  

nastolena a pomáhá rozšiřovat 

globální podniky. 

 

Naši zaměstnanci znají příslušné 

metody kvality a podle potřeby  

je uplatňují. 

 

Je vytvořena globální stopa kvality. 

 

Jsou identifikovány příležitosti  

digitalizace a využívány  

jako prostředek k řešení problémů.  

 

GB11 je začleněna do globální  

organizace kvality R&S. Kvalita  

je na stejné úrovni pro všechny 

procesy. 

1 

2 

3 

4 

5 

6 

7 

Strategii vyvíjel Martin Schödel (vice president kvality) od svého nástupu v září 2023. 
 
Přihlížel k zpětné vazbě od vedoucích v oblasti kvality, vedoucích ostatních oddělení ve výrobních  
závodech i k návrhům od vedoucích GB a vedení UB3. 
 
Výsledky byly poté prezentovány vedoucím v oblasti kvality na poradě strategie kvality koncem ledna 
2024. A 16. 02. 2024 bylo získáno souhlasné stanovisko Petera Riedela (COO a president) k podpoře 
Martina Schödela. 
 
Hlavní body jsou:

ROHDINA

PŘEDSTAVUJEME
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Představení týmu: 
Na tým softwarového vývoje se zaměříme z pohledu 
celého střediska digitalizace. Veškeré práce a role 
jsou zde ve velmi úzkém souladu, a proto i popis 
těchto týmů není možné pojmout jinak než společně. 
 
Od začátku roku 2024 spadá náš tým do organizace 
3CR-SW, což znatelně mění naše pracovní návyky,  
ať už jde o softwarový vývoj ve větší mezinárodní  
skupině, dodržování nových standardů nebo např. 
rozvoj znalostí v nových technologiích, jako je .NET,  
Blazor, Python, Kubernetes a celkově distribuované 
aplikace běžící ve vlastním cloudovém prostředí.  
To nám přináší mnoho výhod: sdílení zkušeností,  
kapacit na řešení společných problémů a do budoucna 
i společnou podporu nasazených služeb. 
 
Naše hlavní výzvy se týkají nového projektu SHAPE, 
který má ambici zavést jednotný produkční systém 
napříč výrobními závody. Na této výzvě se podílíme 
značnou částí, a to především finálním vývojem  

aplikací, se kterými se můžeme setkávat při každodenní 
práci, ale také na vybudování potřebné architektury 
celého řešení. I nadále je velmi důležitá podpora  
staršího produkčního systému známého jako LPCS, 
protože odráží současné potřeby naší výroby, a tak 
stále představuje významnou část naší práce.  
 
Spolupráce se skupinou digitalizace (3VTD) je klíčová 
zvláště v oblasti softwarové architektury, která definuje 
optimálně zvolenou cestu k nasazení našich produktů 
v oblasti produkčního systému. Samozřejmě každý 
produkt vyžaduje správu a není tomu jinak ani v oblasti 
softwarového vývoje. Je nutné zabývat se např. 
oprávněním jak pro nové zaměstnance, tak i následně 
správou veškerých změn, aby nedocházelo k zbytečným 
nákladům za nepotřebné licenční poplatky. Dalším 
příkladem spolupráce je možnost využit tzv. robotizaci 
softwarových procesů (tzv. RPA) a tím dosáhnout  
propojení tam, kde je nutné opakovaně a zbytečně  
investovat značné úsilí v podobě ručního přepisu dat 
mezi aplikacemi, tedy v případě zakoupených nebo 
nekomunikujících systémů. 
 
Role v týmu a jejich náplň 
Vývojář SW vývoje zodpovídá za realizaci aplikací, 
které splní požadavky od zadavatele. Bohužel tak  
jednoduché to není a často je nutná spolupráce  

celého týmu, aby mohla být aplikace přivedena  
k reálnému nasazení. Ať už se jedná o podrobnou  
specifikaci požadavků, řešení technických problémů  
s dodavateli nakoupených řešení, které mohou být 
součástí celku finálního řešení – jako například komu-
nikace se stroji nebo s jiným již zavedeným softwarem. 
 
Na tuto roli jsou kladeny značné nároky na znalosti 
programovacích jazyků, aby bylo možné zpracovat  
široké portfolio požadavků – ať už se jedná o náš starší 
produkční systém LPCS anebo nově vznikající SHAPE. 
 
Architekt SW řešení pracuje na pilířích celého  
systému SHAPE, které jsou využívány jako základní 
stavební kameny a také se podílí na vytváření rozho-
dujících matic pro ostatní týmy, které se mohou  
o tato rozhodnutí opřít. 
 
Cílem role je také standardizovat a tím předejít vývoji 
aplikací, které by nerespektovaly funkcionalitu jako 
celek a nedocházelo tak ke slepým vývojovým větvím. 
 

Podpora produktů a služeb.  
Ostatní role, které spadají pod označení Demand  
manager, ServiceDesk a Key-User jsou klíčový pro stále 
se navyšující potřebu podpory. 
 
S dynamickým rozvojem a využívání digitalizace je 
stále více nutné soustředit se i na operativu, která  
zajištuje optimální chod služeb, správu přidělování 
oprávnění, komunikaci se zákazníky, lokální podporu 
správy produktové dokumentace a jiných nástrojů. 
 
Některé tyto činnosti spojené s údržbou jsou pro uži-
vatele většinou skryté a mohou se jevit jako nepo-
třebné, ale již několikrát se projevilo, jak nezbytné  
a kritické je zachovat jejich funkcionalitu v dnešní  
moderní podobě digitální výroby. 
 
 
 
 

3VTD 
SW 

Vedoucí 3VTD-SW:   Tomáš Liška  

Délka zaměstnání v R&S: 19 let 
 
 
Studium: JČU České Budějovice  
           – měřicí a výpočetní technika 
 
 



ROHDINA ROHDE & SCHWARZ  NOVINKY 2/2023

Představení týmu 
 
Středisko 3VTH vzniklo v lednu 2020 společně  
s pražskou pobočkou RS Vimperk. Nejprve jsme  
začínali v malé laboratoři (cca 65 m2) a následně  
se rozrostli a získali prostory (cca 270 m2) v prvním 
patře budovy C, kam jsme se 1. 5. 2022 nastěhovali. 
Tímto jsme získali dostatek prostoru jak pro jedno-
tlivé kolegy, tak pro dvě laboratoře, z čehož jedna  
je dedikována pro vývojáře testovacích aplikací  
a druhá pro skupinu kolegů, kteří mají na starosti 
produktový inženýring. 
 
Jak již bylo řečeno, tým 3VTH je rozdělen do dvou 
oblastí, a to vývoj testovacích aplikací a produkt  
inženýring v obou případech úzce spolupracujeme  
s kolegy ze stejných oblastí ve Vimperku (3VTP1, 
3VTP3, 3VTEP1, 3VTEP2). Někteří členové týmu  
se dále věnují spolupráci s kolegy z Mnichova  

na vývojových projektech, ať už v rámci rozvoje  
stávajících produktů nebo se podílí na vývoji zcela  
nových zařízení.    
 
Další zodpovědností našeho týmu je rozvoj spolu-
práce s technickými univerzitami ZČU a ČVUT  
v Praze, kterou máme doslova za humny. 
 
Zpočátku jsme s věnovali činnostem úzce souvisejí-
cích s podporou výroby ve Vimperku, které se věnu-
jeme i dnes, a to jak v oblasti vývoje testovacích 
aplikací, tak v i rámci péče o produkt. S přibývajícími 
zkušenostmi jsme převzali zodpovědnost za střed-
nědobé a dlouhodobé projekty a rozšířili své pole 
působnosti. 
 
 
 

 
 

.  Vývoj testovacích aplikací – vývoj TP v prostředí RS Detect a G5, vývoj měřících adaptérů a podpora  
      koncového měření, Programování v jazycích C a C# 
 . Produkt inženýring – signálové generátory, péče o produkty např. SMA, SMBB, SMW, spolupráce  
      na vývojových projektech v oblasti RF HW, podpora výroby a řešení problémů souvisejících s výrobou.  
 . Produkt inženýring – Diagnostika RF kabelů a konektorů, 3D EM simulace, práce v CST   

Rozdělení zodpovědností činností v rámci 3VTH 

Vedoucí 3VTH: Radim Vandělík  

Délka zaměstnání v R&S: 5 let 
 

 
Studium: VOŠ Františka Křižíka, Praha  
           – silnoproudá elektrotechnika  
 
 
 

3VTEK

3VTP

3VTH

3VTD-R

3VTF

3VTD-SW

3VTE

3VTD-IT

3VTK

3VT-NPI

3VTH
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 ROHDINA...................NAŠE ....... 

VÍTÁME NOVÉ ČLENY ROHDINY, KTEŘÍ NASTOUPILI V OBDOBÍ LEDEN–KVĚTEN 2024. 

Vítáme vás v naší rohdině! Ke konci května 2024 bylo  
ve vimperském závodě zaměstnáno více než 900 pracovnic  
a pracovníků. 
 
V době od ledna do května 2024 se tak potkáváme s 19 novými 
kolegyněmi a kolegy. 
 
Ve stejném období se 21 miminek rozhodlo udělat radost svým 
rodičům. Všem přejeme hodně zdraví a štěstí.  
 
Lásku, respekt a vzájemnou toleranci přejeme 4 párům, které  
v tomto období uzavřely manželství.

Mašek Martin  

Diviš Martin  
Prakesch Filip 

Kazancev Alexej  
Ondráková Adriana  

Kouba Šimon 

Nečas Pavel  
Staňková Hana  

Kortus Jiří  
Šefránková Markéta 

Horelicová Jana  

3VTH

Záveská Zuzana  

3VBA

Foltyn Kryštof   
 

3VTE

Josefík Matyáš  
 

3VST

3VTK

3VTP

3VBB

Míčková Šárka  

3VSE

Babíčková Lucie   

3VSV

Kohut Karel    

3VE2

Kuzmičev Michail 

3VT-NPI
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Zušťáková Andrea  

3VSW

3VKH

3VBL 

Štěpánka Malíková 

Nikola a Martin Sovovi 
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VÝZVA  
10 000 KROKŮ:  
NEBYLO BYLO  
NÁS JEN PĚT

Nebylo nás pět, ale celkem 84.  
Počáteční nedůvěra se postupně 
měnila v soutěž kroků, strategií,  
ale vlastně i v úvahy nad tím, že 
přece nejde o vítězství, ale nemít 
nulu na kontě a denně splnit závazek 
10 tisíc kroků. Nějaký ten kilometr 
denně se zvládnout dá. A pro můj 
údiv se jich dá zvládnout dokonce  
i více než pět. J  
 
Roman Chytil nachodil denně  
průměrně 24 km a stal se tak  
vítězem výzvy mezi jednotlivci.  
 
Kromě toho, že nyní víme, že 
máme ve firmě aktivní chodce, 
jsme poznali, že i v rámci týmu  
dokážou jet na plný plyn. Bylo jich 
osm. Každý tým přistoupil k výzvě 
po svém. Někteří si stanovili cíle, 
zatímco jiní se soustředili na zábavu 
a vzájemnou podporu. Humor  
nechyběl ale nikde. Napříkla sázka, 
kde by musel největší „lenoch“ 
týmu koupit vítězům pivo, přidala 
na lehkosti a zábavnosti celé výzvy. 
I soutěživost mezi týmy se vyplatila. 
Stačil jen jeden rozhovor kolegů  
ze dvou rozdílných týmů a moti-
vace mít více kroků byla znatelná 
až tolik, že i znavená kolena vypo-
věděla svou službu. David Frnka  
se totiž snažil překonat Oldřicha 
Reinolda…  

Josef Balek, Ladislav Soukup  
a Ivan Alechek. V rámci dubna  
nachodili 4 352,24 km. Za své  
prvenství byli obdarováni R&S  
mikinami a poukazem do baru  
The Door, kde mohou svou píli 
oslavit.  
 
Tento článek reflektuje, jak může 
zdánlivě jednoduchá aktivita jako 
chůze zásadně ovlivnit pracovní 
prostředí a osobní životy, a ukazuje, 
že když lidé spolupracují na společném 
cíli, mohou dosáhnout úžasných věcí. 
 

Osobně bych chtěla všem, kteří se 
do výzvy zapojili, poděkovat. Opravdu 
jsme nečekali tak hojnou účast.  
Potěšilo mne to lidsky.  
 
A kdo má nyní z ukončení výzvy 
dle slov našich výzvařů největší  
radost? Manželky a manželé. J 
Děkujeme i jim, že měli s naší  
výzvou trpělivost. J  
 
Jana Tobischová / 3VPK 

„Manželka se mnou  

  kvůli tomu nemluvila.“

Hlavně  

neuvádět  

jména.J

„Obětoval nohy za tým,  

než jsme se stačili  

nalogovat do aplikace.“

Celkové výsledky v R&S
 
Za R&S Vimperk jsme nachodili celkem 24 180 km, 
tzn. že jsme ušli více než polovinu cesty kolem rovníku a od severního  
k jižnímu pólu jsme to zvládli 1,2krát. 

 VÍTĚZOVÉ – GREGORY´S BOYS

„Po výzvě pociťuji  

oplasknutí v oblasti trupu  

a zlepšení kondice.“

„Příště budu drahej  

a jen tak k někomu  

do týmu nepůjdu.“

 
Zápal našich „výzvařů“ si sice vybral 
nějakou tu daň (tejpy a bolavá kolena 
a lýtka), na druhou stranu přinesl 
mnohem více benefitů. Navzdory 
únavě svalů už to byl jen krok  
ke zlepšení fyzické kondice, novému 
zážitku i posílení týmového ducha. 
S rozběhem výzvy totiž oživl náš 
závod novou energií. Zaměstnanci, 
kteří se obvykle setkávali jen u kávy, 
nyní sdíleli strategie a plány, jak do-
sáhnout svých denních cílů kroků. 
 
I zhodnocení výzvy pojal každý tým 
jinak. Například tým R&S ESA se 
sešel na neformálním posezení  
a za odměnu si zahráli ještě šipky. 
Probírali, jak se zhostí výzvy příště 
a jak moc drahé jejich „kroky“ budou.  
 
Vítězství výzvy mezi týmy si odnesli 
Gregory’s Boys: Michal Řehoř, 
Roman Chytil, Oldřich Reinold, 
Tomáš Liška, Libor Sláma,  
Jan Zikmund, Michal Kopecký, 

To jsou  

Perličky  

z rozhovorů?
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MICHAL KOPECKÝ PŘIŠEL V BŘEZNU S NÁPADEM, CO KDYBYCHOM  
SE ZAPOJILI DO VÝZVY 10 000 KROKŮ KE ZDRAVÍ. TENTO NÁVRH,  
ZPOČÁTKU PŘIJATÝ S NEJISTOTOU, BRZY ZÍSKAL NA SÍLE A STAL SE  
ZDROJEM NADŠENÍ PRO VŠECHNY ZÚČASTNĚNÉ. 
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SPORTOVNÍ ODDÍLY R&S   

Finanční podpora sportovních aktivit  
v našem závodě 
Každý sportovní oddíl má přidělen svůj finanční  
rozpočet, který zajišťuje hrazení potřebných nákladů.  
Pokrývá výdaje na sportoviště, startovné na závodech, 
nákup sportovního vybavení, vstupy na sportovní  
zařízení a financování pořádaných turnajů a jiných 
speciálních sportovních událostí.  
 
Chtěla bych poděkovat naší firmě za veškerou podporu, 
kterou našim sportovním oddílům poskytuje, ale také 
členům a předsedům oddílů za jejich aktivitu. 
 
Ráda bych připomněla důležitý termín pro podání  
přihlášek k provozování zájmového oddílu v obchodním 
roce 2024/2025. Všechny přihlášky musí být po-
dány nejpozději do 30. června 2024. Termín platí 
pro nové sportovní oddíly, které chtějí zahájit svou 
činnost, i pro již existující oddíly, které chtějí ve své 
činnosti pokračovat. 
 
Existující sportovní oddíly musí k přihlášce doložit 
roční zprávu o své činnosti za uplynulý rok.  
Tato zpráva je důležitým dokumentem, který nám 
umožňuje sledovat a vyhodnocovat fungování  
a potřeby jednotlivých oddílů. 
 
Těšíme se na spolupráci a přejeme všem sportovním 
nadšencům mnoho úspěchů a radosti z pohybu.  
 
Jana Tobischová / 3VPK 
   

NAŠE FIRMA JIŽ DLOUHODOBĚ PODPORUJE AKTIVNÍ ŽIVOTNÍ STYL, SPORTOVNÍ AKTIVITY A ZDRAVÍ 
ZAMĚSTNANCŮ. JAKO SOUČÁST FIREMNÍCH BENEFITŮ NABÍZÍME ŠIROKOU PALETU SPORTOVNÍCH 
ODDÍLŮ, DO KTERÝCH SE MŮŽE KAŽDÝ Z R&S PŘIHLÁSIT. ČLENSTVÍ VE SPORTOVNÍM ODDÍLU PŘINÁŠÍ 
CELOU ŘADU VÝHOD. TOU HLAVNÍ JE RADOST Z POHYBU A TÝMOVÁ SPOLUPRÁCE. 
 

V obchodním roce 2023/2024 máme  
12 aktivních sportovních oddílů

ODDÍL 
       

Bruslařský oddíl / Hokej 

Badminton R&S 

Volejbal 

Stolní tenis R&S 

Nohejbal 

R&S Plavecký oddíl 

Běh, Walking 

Jóga 

Turistika 

Necky pod proudem 

Necky na moři 

Tenisový oddíl R&S  

PŘEDSEDA ODDÍLU 
       

Milan Hrůza 

Václav Doule 

Martin Cwienczek 

Josef Boška 

Václav Opatrný 

Jakub Hubáček 

Martin Kudrle 

Kateřina Kopecká 

Pavel Větrovec 

František Honza 

František Honza 

Tomáš Kelnar 

 

POČET ČLENŮ 
       

28 

13 

15 

13 

10 

43 

25 

17 

10 

21 

21 

25 

Užijte si aktivní dny a sportu zdar!....................................



ROHDINA   PLAVE RÁDA 
„Plavu si, ani nevím jak, 
vždyť nemám prsa, 
nemám znak, 
mám jen hlavu plnou 
ideálů.“ 

budu lehce a elegantně klouzat  
po hladině od jednoho kraje bazénu 
k druhému bez velkého zadýchání 
se, byla mylná. Možná jsem prostě 
prsař a měla bych se držet svého 
osvědčeného stylu. Ale kdo ví, 
možná se to zlomí… 
 
Redakce 
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že nás Rohde & Schwarz podporuje. 
Další nadšené plavce rádi přivítáme. 
 
Jakub Hubáček           
| předseda plaveckého oddílu 
 
A jak vnímá plavecký oddíl 
jedna z členek Jana Šejnová? 
Plavecký oddíl vnímám velmi pozi-
tivně. Přijala jsem s paní Staňkovou 
nabídku pana Aftanase na výuku 
kraulu. Bohužel zatím nijak slavné 
výsledky nemám. Zjistila jsem, že 
pokud to chce dělat člověk správně, 
tak je to tolik činností najednou,  
že to zatím ani jako žena všechno 
naráz nezvládám. Ale nevzdávám 
to. Momentálně jsem ve fázi, kdy 
pokud chci zvládnout základní 
techniku, tak bez zapojení pokusu 
o nádech. Musíte uznat, že je to 
pro tělo dost vyčeprávající. Takže 
moje představa, že za pár týdnů 

Někteří si možná už nevzpomenou 
na melodii a další sloky písničky, 
ale všichni víme, že pohyb je důle-
žitý a navíc je plavání člověku  
přirozené.  
 
Při plavání se zapojuje mnoho  
svalových skupin, zvýšíte si díky 
němu vytrvalost a funkci plic,  
posílíte obranyschopnost a zlepšíte 
krevní oběh. Tělo při plavání  
spotřebovává značné množství 
energie, tzn. čím je voda chladnější, 
tím více energie musí organismus 
vynaložit na udržení tělesné teploty. 
 
Plavat se navíc dá v každém ročním 
období. Za teplého počasí se nabízí 
venkovní bazény, přírodní koupaliště, 
jezera či moře, v zimě lze využít 
bazény kryté. Té poslední možnosti 
využívá i náš plavecký oddíl. Letos 
je nás víc než 40 a jsme moc rádi, 

Tak začíná písnička Jiřího Šlitra, 
kterou nazpíval Waldemar Matuška.  
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divadlo hodně kamarádů, protože 
přátelství z těch dávných dob jsou 
přátelství, která mají silná pouta. 
Do divadla občas zajdu jako divák  
a přiznám se, že mám vždy nutkání 
se k divadlu nějakým způsobem 
vrátit. A mám jeden takový dávný 
divadelní sen – Pašijové hry  
na Křížové cestě v Římově.  
 

Rádi bychom se vrátili první otázkou  
trochu do historie. Jste kaplický rodák, 
vystudoval jste na DAMU režii a drama-
turgii a úspěšně jste proslavil nejenom 
kaplické amatérské divadlo i za hranicemi 
naší země. Takže co Vy a divadlo? 
Divadlo je, bohužel, minulost a pouhá 
sentimentální vzpomínka. Život 
mne zavál někam úplně jinam. Ale 
na druhou stranu mi zůstalo z časů 

RODÁK Z KAPLICE JE MUŽ MNOHA TVÁŘÍ. ÚSPĚŠNÝ DIVADELNÍ REŽISÉR, 
NEMÉNĚ ÚSPĚŠNÝ MAJITEL CK MARCO POLO, MÍSTOPŘEDSEDA ASOCIACE 
CESTOVNÍCH KANCELÁŘÍ, CESTOVATEL, ALE TAKÉ TÁTA DVOU DĚTÍ A HLAVNĚ 
ČLOVĚK S NADHLEDEM, POKOROU, RESPEKTEM A VELKOU CHUTÍ ŽÍT.  

OSOBNOSTI
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PRESTIŽNÍ OCENĚNÍ PRO ROHDE & SCHWARZ 

ZAMĚSTNAVATEL ROKU JAKO NEJPRESTIŽNĚJŠÍ SOUTĚŽ PRO ZAMĚSTNAVATELE  
V ČR PŘEDSTAVILA V KVĚTNU SVÉ VÍTĚZE. SPOLEČNOST ROHDE & SCHWARZ ZÁVOD VIMPERK,  
S. R. O., ZÍSKALA V RÁMCI JIHOČESKÉHO KRAJE V KATEGORII DO 5 000 ZAMĚSTNANCŮ  

VYNIKAJÍCÍ 3. MÍSTO. 

JAN PAPEŽ ........................ 
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kteří hledají 
dobré  
a spolehlivé  
zázemí pro 
své cesty. 
Naší domé-

nou jsou cesty do Afriky na safari, 
do Latinské a Střední Ameriky  
a do Asie. Ale pro naše stálé  
klienty připravujeme cesty  
po celém světě. 
 
Líbí se nám vaše krédo, že zemi, kterou 
máte v nabídce cestovní kanceláře,musíte 
nejdříve porozumět. Zjistit něco z její his-
torie a nabídnout klientovi příběh, který 
představí destinaci v reálném kontextu. 
Jaké země jsou vaší srdcovkou a proč? 

Pro mne osobně je to určitě Peru, 
Barma, země Východní Afriky 
(Keňa a Tanzanie) a Jihoafrická  
republika. 
 
Nelze si nevšimnout, že využíváte jako 
průvodce vlastní lidi, zaměstnance CK.  
Co Vás k tomuto kroku vedlo a jak ho  
vnímají Vaši zákazníci? 
Především touha zlepšovat vnitřní 
vědomosti naší firmy. Externí  
průvodce si odnese všechny své 
nabyté zkušenosti s sebou a nic 
nezůstane „doma“. Pokud naše  
klienty doprovázíme my, všechny 
zkušenosti můžeme využít  
při přípravě dalších cest, včetně  
našich omylů a chyb. Díky tomu 

můžeme zaručit svou kvalitu  
a klient od počátku komunikace  
s námi vnímá, že nevaříme z vody, 
ale ze svých vlastních prožitých 
zkušeností. 

Jaké země jste s divadlem procestoval  
a jak Vás přijímalo publikum v jednotlivých 
zemích? 
Divadlo mne zavedlo do Británie, 
do Nizozemí, do Egypta, do Polska, 
do Spojených států. Naštěstí nás 
všude publikum přijímalo moc 
hezky, byli jsme pro ně takoví 
zvláštní exoti. 
 
Můžete se s námi podělit o Vaši  
zkušenost z výuky divadla v USA? 
Moje zkušenost je už dost dávná, 
ale výuka byla velmi podobná. 
Vždy jde o to rozvinout kreativitu 
herců a zlepšovat jednotlivé složky, 
které herec potřebuje k tomu, aby 
byl schopen předat divákům  

sdělení, které má předat. Trochu 
nás (byli jsme čtyři Češi, kteří se 
ocitli jako vyučující v Minneapolis) 

překvapila jistá povrchnost mladých 
hereckých adeptů – chvilku trvalo, 
než se nám podařilo pootevřít  
jejich vnitřní svět a zapojit ho  
do akce.  
 
Jste vlastníkem úspěšné a respektované 
CK Marco Polo. Můžete nám představit 
hlavní zaměření Vaší CK a její specializaci? 
Soustředíme se hlavně na poznávací 
cesty a cesty připravené na míru. 
Můžeme tak nejlépe zhodnotit  
zkušenosti, které jsme za více  
než 30 let nasbírali. Máme velkou 
komunitu našich pravidelných  
klientů, kteří si váží naší starostli-
vosti, empatie a odbornosti. K nim 
se přidává stále více dalších klientů, 
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...vypravěč příběhů, který je....                       ...  ..........
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Na Vašich cestách zažíváte nespočet  
příběhů. Převyprávíte nám některý? 
Na tak malé ploše to moc nejde. 
Jednou snad najdu odvahu a ně-
které příběhy sepíši, nebo je, jako 
trubadúr z dávných časů, budu  
vyprávět na přednáškách. 
 
Vraťme se z dalekých cest zpátky  
do jižních Čech. Máte rád příběh Viléma  
z Rožmberka. Co Vás na něm překvapilo  
a co Vás na něm nejvíce inspiruje? 
Za mne je Vilém z Rožmberka jednou 
z nedoceněných osobností naší 
historie. Je mi nesmírně sympatická 
jeho snaha o vytvoření hospodářsky 
silného území, s dobře fungující 
společností, která netrpí neduhy 
své doby. V mnoha ohledech byl  
(i se svým bratrem) velkým inová-
torem a měl velký vliv nejen  
na politiku doma, ale i daleko  
v dalších evropských zemých. 
 
Víme, že máte rád pohádky, některé jste  
i sám úspěšně zrežíroval. Naše poslední 
otázka bude tak trochu pohádková.  
Kouzelná jihočeská sudička by Vám dala 
možnost se znovu narodit jako představi-
teli fauny. Jaké zvíře by to bylo a proč? 
To je hrozně těžká otázka. Mám  
několik zvířat, která mi jsou velmi 
sympatická – žirafa a slon jsou asi 
nejvíc. Ale když v divoké přírodě 
pozoruji levharta, je mi velmi blízká 
jeho vnitřní síla. 
 
Děkujeme za rozhovor. Přejeme nespočet 
spokojených klientů a objevení dalších  
inspirativních destinací. 
 
Redakce 
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...mostem       mezi klientem a zájmovou destinací
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KONTO PRACOVNÍ DOBY PŘEDSTAVUJE KLÍČOVÝ NÁSTROJ PRO FLEXIBILNÍ ŘÍZENÍ 
PRACOVNÍHO ČASU, KTERÝ UMOŽŇUJE ZAMĚSTNAVATELŮM PRUŽNĚ REAGOVAT  
NA DYNAMIKU TRHU A MĚNÍCÍ SE POPTÁVKU. TENTO SYSTÉM, V SOULADU  
SE ZÁKONÍKEM PRÁCE, UMOŽŇUJE EFEKTIVNĚ   PLÁNOVAT PRACOVNÍ DOBU  
ZAMĚSTNANCŮ V RÁMCI URČITÉHO VYROVNÁVACÍHO OBDOBÍ.

Principy a výhody 
Základním principem konta pra-
covní doby je možnost přizpůsobit 
pracovní čas aktuálním potřebám 
zaměstnavatele v rámci definova-
ného vyrovnávacího období.  
Zaměstnavatel tak může mimo 
jiné zrušit, nebo naopak nařídit 
směny bez nutnosti vyplácení 
přesčasů či kompenzací za pře-
kážky v práci. Tímto se liší  
od tradičních forem nerovnoměr-
ného rozvržení pracovní doby. 
 
Konto pracovní doby s vyrovnáva-
cím obdobím 12 měsíců lze zavést 
pouze ve firmách, kde existují  
odbory a jeho implementace vyža-
duje vzájemnou dohodu v rámci 
kolektivní smlouvy. Tato flexibilita 
přináší značné výhody pro za-
městnavatele, avšak je vyvážena 
kompenzací ve formě růstu mezd 
nebo jiných benefitů, jak stanoví 
příslušná dohoda s odbory. 
 
Funkce  
Podstata konta pracovní doby 

spočívá v předem stanoveném 
plánu směn (v naší firmě nazý-
vaném Kapplan), pro každého 
zaměstnance v rámci celého  
vyrovnávacího období. Každá 
změna v tomto plánu musí být 
řádně oznámena zaměstnanci 
nejpozději sedm dní dopředu  
a musí definovat směny zaměst-
nance minimálně na další čtyři 
týdny. Krácení, nebo naopak  
navýšení plánu směn však smí 
být maximálně v rozsahu ±150 
hodin dle kolektivní smlouvy, 
nebo ±250 hodin dle dodatku 
číslo 2 ke kolektivní smlouvě  
a s písemným souhlasem dotče-
ného zaměstnance. 
 
Výplata mzdy a správa konta 
Během celého vyrovnávacího  
období dostává každý zaměstna-
nec dosaženou mzdu maximálně 
odpovídající počtu pracovních 
hodin uvedených ve fondu pra-
covní doby pro aktuální měsíc, 
tedy pokud nemá upravený plán 
směn a odpracuje celou pracovní 

dobu dle plánu, je mu vyplacena 
plná mzda bez přesčasů. V opač-
ném případě, kdy má zaměstna-
nec rozplánováno méně směn  
a jeho dosažená mzda by podkro-
čila stálou mzdu ve výši 85 %, je 
mu vyplácena stálá mzda 85 %. 
Stálá mzda je stanovena jako prů-
měrná mzda z předchozího vyrov-
návacího období, kterým je 12 
kalendářních měsíců po sobě 

jdoucích před začátkem vyrovná-
vacího období. Tato stálá mzda je 
stanovena na celé vyrovnávací  
období. Během vyrovnávacího  
období je v evidenčním systému 
každého zaměstnance vedeno 
konto mzdy, ve kterém se eviduje 
rozdíl mezi mzdou dosaženou  
a skutečné vyplacenou, a konto 
docházky, kde se eviduje rozdíl 
mezi skutečné odpracovanými  

hodinami a hodinami, které měly 
být odpracovány dle fondu  
pracovní doby daného zaměst-
nance. Pokud je hodnota konta 
mzdy nižší než hodnota, která  
odpovídá 85 % stálé mzdy, 
dostává zaměstnanec mzdu  
v minimální výši 85 % stálé mzdy. 
To se týká také vyplácení seni-
ority. Pokud je hodnota konta 
mzdy zaměstnance záporná (dluh 
zaměstnance) je tento dluh spla-
cen krácením mzdy včetně seni-
ority, až do výše nedoplatku.  
Dle naší kolektivní smlouvy však 
dochází dvakrát během vyrovná-

vacího období k vynulování zápor-
ného konta mzdy, a to v půlce  
a na konci vyrovnávacího období. 
V našem případě je to ve mzdě  
za prosinec a za červen (na konci 
vyrovnávacího období).  
 
Pokud bude mít zaměstnanec  
k 30. 6. plusové konto mzdy  
a na celkovém GLZ kontě plusové 
hodiny, bude mu konto mzdy pro-
placeno spolu s 25 % příplatkem  
za tyto přesčasové hodiny. 

KONTO PRACOVNÍ DOBY: FLEXIBILITA  
V PLÁNOVÁNÍ PRACOVNÍHO ČASU                              

KONTO  
PRACOVNÍ 
DOBY

PRACOVNÍ  
ČAS

Závěr 
Konto pracovní doby představuje 
efektivní nástroj pro řízení pracov-
ního času, který umožňuje vyváže-
nou flexibilitu pro zaměstnavatele  
i zaměstnance. Jeho implemen-
tace vyžaduje pečlivou dohodu  
a transparentní správu, avšak  
přináší výrazné výhody v dynamic-
kém prostředí moderní pracovní 
kultury. Díky dohodě mezi R&S  
a OS KOVO nabízí implemento-
vané konto pracovní doby zaměst-
nancům výhodnější podmínky,  
než definuje zákoník práce. Nyní 
nám pomůže překonat obtížné  
období poklesu výrobních zakázek 
a minimalizuje nutnost redukce 
personálu. Na některých odděleních 
dochází k redukci směn již od za-
čátku obchodního roku a na zbytku 
od dubna, což se promítá do niž-
ších mezd pro naše zaměstnance. 
Ale věřím, že společnými silami 
dokážeme těžké období překonat 
a že naše nasazení bude oceněno 
ve chvíli, kdy se situace zlepší.  
 
Ivan Koula | 3VTE1  



Procvičte si mozkové závity. Správnou tajenku zašlete na e-mailovou adresu marketing.vimperk@rohde-schwarz.com nebo osobně odevzdejte  
na Personální oddělení (3VP) do 10. 9. 2024! Ze správných odpovědí vylosujeme jednoho výherce, který obdrží malou odměnu. Úspěšným luštitelem  
lednového čísla je Pavel Stuchlík z oddělení 3VST1. Gratulujeme! 
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RECEPTY NAŠICH BABIČEK 

Polévka bavlněná 
1 l hovězí polévky, 1/8  l mléka, 2 lžíce bramborové  
Zátkovy mouky, 2 vejce 
 
Hovězí polévku přecedíme. V mléce rozkverláme 
mouku i vejce a za stálého míchání zavaříme to do  
vařící, přecezené polévky. Chvilku povaříme, až polévka 
zhoustne. Podáváme k ní osmaženou Zátkovu housku, 
krájenou na kostičky. 
 
 
 
Kávové flummery z bramborové mouky 
1/2 l mléka, 1/8 l černé, silné kávy, 7 dkg Zátkovy  
bramborové mouky, 7 dkg cukru, 3 vejce, vanilka 
 
Mléko postavíme vařiti s cukrem a vanilkou. V kávě  
rozkverláme mouku a žloutky a zavaříme to do mléka, 
když vře. Jakmile kaše zhoustne, přimícháme rychle na 
ohni tuhý sníh z bílků, vanilku vyndáme a kaši vlejeme 
do formy, vypláchnuté studenou vodou. Flummery  
necháme v chladnu nebo na ledě ztuhnouti, vyklopíme 
je a podáváme se šlehanou smetanou nebo vanilkovým 
krémem. 
 
Flíčky s tvarohem zapečené 
30 dkg Zátkových vaječných flíčků, 10 dkg slaniny,  
1/2 kg tvarohu, sůl, 2 dcl mléka, 1–2 vejce 
 
10 dkg drobně rozsekané slaniny necháme rozpáliti. 
Mezitím uvaříme asi 30 dkg Zátkových vaječných flíčků 
v zasolené vřící vodě do měkka, propláchneme  
je studenou vodou a necháme na sítu odsáknouti.  

LÉTO, KTERÉ SE NEÚPROSNĚ BLÍŽÍ, NABÍZÍ ČAS NA ODPOČINEK, VÝLETY A ZASLOUŽENÉ DOVO-
LENÉ. A K TOMU VŠEMU BUDE POTŘEBA ENERGIE SBALENÁ NA CESTY VE FORMĚ VYVÁŽENÉ  
A LEHKÉ STRAVY. JAKO INSPIRACI PŘIDÁVÁME TŘI ORIGINÁLNÍ RECEPTY TAK, JAK BYLY OTIŠTĚNY 
V ZÁTKOVĚ KUCHAŘCE Z ROKU 1930.  

Přiměřeně osolené přidáme k rozpálené slanině a dobře 
to promícháme. Vymažeme rendlík sádlem, vysypeme  
Zátkovou smaženkou, dáme na něj vrstvu flíčků, na ně 
vrstvu rozstrouhaného přiměřeně osoleného tvarohu, 
na něj opět vrstvu flíčků atd., až vše vypotřebujeme. Pak 
zalijeme vše koflíkem mléka, ve kterém rozkverlaly jsme  
1–2 vejce a dáme do trouby as na 1/2 hodiny prudčeji 
zapéci 
. 
 
K jihočeské inspiraci přejeme dobrou chuť 
 
Redakce 
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BENEFITNÍ  
PARTNEŘI 
R&S 

Být zaměstnancem 
Rohde & Schwarz  
přináší celou řadu 
výhod. Nejenže  
můžete čerpat 
výhody z kolektivní 
smlouvy a další  
zaměstnanecké  
benefity, ale zároveň 
můžete vybírat  
z řady slev a dalších 
výhod u našich 
smluvních  
partnerů.  
 
Jak celý systém funguje?  
Po předložení 
zaměstnanecké 
karty, která je  
opatřena Vaší  
fotografií a osobním  
číslem, získáte u níže 
uvedených partnerů 
slevu na zboží či 
služby.
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KARATEDO KLUB  
TSUNAMI, Z.S., 

Prachatice a Vimperk 
Výše slevy:  

20 % na členský příspěvek pro osoby do 18 let 

10 % pro osoby nad 18 let 

20 % na permanentku do Fabrica  

Gym pro členy klubu i jejich rodiče 

SLADOVNA  
PÍSEK, o.p.s. 

Sleva na všechny druhy  
vstupného ve výši 20 % 

ČSOB Vimperk 
nabídka nadstandardních  

výhod pro zaměstnance R&S. 

UNICREDIT BANK 

Sleva: výhodné vedení účtu 

Adresa: Lidická 207, 386 01 Strakonice 

HD BURGERS 
Výše slevy: 10 % na občerstvení 

Adresa: Svornosti 105/4385 01 Vimperk 

NORDIC WALKING  
- Roman Čtvrtník 

Výše slevy: 10 % na lekce Nordic Walking 

Adresa: Vimperk 

FITCORE FITNESS, 
Adresa: Pivovarská 284, 383 01 Prachatice 

Výše slevy:   
20 % na jednorázové vstupné 

14 % na měsíční permanentku 
14 % na stravovací plán 

13 % na Online Coaching  
13 % na Osobní stréning 

PODLAHOVÉ STUDIO 
ZDENĚK ROD 

Výše slevy: 
7 % na nákup zboží 

5 % na nákup podlahové  

krytiny včetně podlahářských prací 

SISTER´S STORE  

Výše slevy: 5 % při platbě v hotovosti 

Sister´s store je obchod s kvalitním mód-

ním oblečením. Sortiment je určen 

ženám všech věkových kategorií, ženám, 

které se rády oblékají a které 
chtějí být vždy trendy. 

KVĚTINÁŘSTVÍ 
ANIČKA, Vimperk 

Výše slevy: 10 % 

GW DIESEL 
Výše slevy: 0,50 Kč / l  

na nákup pohonných hmot (nafta, 
AdBlue) 

OČNÍ CENTRUM  
PILEČKOVI s.r.o. 

Výše slevy: 20 % 
Nákup obrub a dioptrických skel 

v pobočkách Vimperk, České  

Budějovice, Strakonice, Vodňany  
a Písek 

FITNESS  
MICHAELA SOCHOVÁ 

Společnost poskytuje 10% slevu 

při jednorázové platbě za služby:  

fitness, sauna, solárium, solná  

jeskyně, bazén. Sleva se nevztahuje 
na permanentky! 

K+V INTERIER 
Výše slevy: 10 % 

Adresa: Miluláše z Husi 766/39,  

České Budějovice 

ŠUMAVSKÁ  
SPIŽÍRNA, Vimperk 

Výše slevy: 5 % sleva  
při nákupunad 300 Kč  

na farmářské potraviny, nápoje, fair trade 

a dia výrobky, na zboží zdravého životního 

stylu bio, raw, ovčí a kozí výrobky atd. 

AUTO JAMRA, Vimperk 
Výše slevy: 

10 % z hodinové sazby oprav  

v rozsahu jednotlivých modelů  

a kategorizací prací (tj. 390–550 Kč/Nh) 

5–10 % na materiál dle specifikace 

Až 10 % při koupi nového vozu  

(nevztahuje se na akční nabídky) 

MĚKS Vimperk 
Výše slevy: 10 % 

Adresa: Johnova 226, 385 01 Vimperk 

BIKEFACTORY 
Výše slevy: 8 %  

Adresa: Bezděkovská 66, Strakonice 

THAJSKÉ MASÁŽE 
BAN THAI  

Prachatice a české Budějovice 
Výše slevy: viz ceník 

www.vimperk.rohde-schwarz.com 
ELEKTRO KADLEC 

nákup zboží v provozovnách Vimperk, 

Prachatice (Planeo Elektro), Tescoma 
Prachatice  
Výše slevy:  

15  % na sortiment značky Tescoma  

10  % na vestavěné spotřebiče   

5  % na nákup elektro zboží 



Atmoskop je webový portál pro uchazeče o zaměstnání všech profesí. Kromě nabídky volných pozic zde kandidáti naleznou 
také hodnocení zaměstnavatelů, které jim pomůže s výběrem budoucího zaměstnání. Hodnocení je anonymní a vyplnit jej 
může opravdu každý zaměstnanec. 

PODPOŘTE NÁS NA ATMOSKOPU A POMOZTE NÁM V NÁBORU  
NOVÝCH KOLEGYŇ A KOLEGŮ.

DĚKUJEME VŠEM, KTEŘÍ SE PŘIDAJÍ.

atmoskop.cz


